
رئیس شورای اسلامی شهر مشهد در تحریریه صبح امروز اعلام کرد: 

جلوگیری از انتشار
 تحقیق و تفحص؛ هرگز

 قطعا شورای ششم کوچکترین تخلفی از قانون نمی کند 
 به دنبال افزایش فشار مالی بر مردم نیستیم

6

آن ها برای گریز از فشار افکار عمومی زیر چتر اصل ۸۵ استتار می کنند؛

موضوعات اجتماعی انحرافی
 جایگزین مطالبات اقتصادی

بررسی جزئیات لایحه بودجه از دیدگاه رئیس سازمان برنامه و بودجه؛

از یارانه ۱۲۰هزار تومانی تا واگذاری نفت 
به نیروهای مسلح

بررسی دلایل افزایش قیمت برخی داروها در بازار؛

علت افزایش قیمت برخی داروها چیست؟

»صبح امروز« افزایش بودجه وزارت میراث فرهنگی گردشگری و صنایع دستی را بررسی می کند؛

لزوم حمایت ویژه از تمدن باستانی ایران

شماره 1095 / 8 صفحه/ قیمت 3000 تومان در مشهد  /  عوامل فروش و شهرستان ها 1500 تومان
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طالبان به دنبال روابط خوب با آمریکا هستند
وزیر خارجه دولت موقت طالبان با بیان 
اینکه »سیاســت آمریکا در قبال طالبان 
به مــرور تغییر خواهد کــرد« گفت: این 
گروه به دنبال برقــراری ارتباط خوب با 

جهان به ویژه ایالات متحده است.
فارس نوشــت: امیرخان متقی بار دیگر 
تاکید کــرد که این گروه به دنبال روابط 
خوب با کشورهای جهان، به ویژه ایالات 

متحده آمریکا است.
وی در گفت وگو با »آسوشیتدپرس« بیان 
کرد که آمریکا آرام آرام سیاســت خود در 

قبال افغانستان را تغییر خواهد داد.
متقی افزود که حکومت سرپرســت طالبان خواهان روابط خوب با همه کشورها است و هیچ 

مشکلی با ایالات متحده آمریکا ندارد.
وی بــار دیگر تحریم های آمریکا علیه طالبان را موثر نخواند و از این کشــور خواســت که 
دارایی های مســدود شده افغانستان را آزاد کند. متقی ابراز امیدواری کرد که با گذشت زمان، 

آمریکا سیاست های خود در قبال افغانستان را تغییر دهد.
وزیر خارجه طالبان در این گفت وگو هشــدار داد که یک کشور تحت حاکمیت طالبان که به 

تنهایی روی پای خود بایستد، به نفع آمریکا است.
متقی خطاب به دولت و مردم آمریکا گفت: »شما ملت بزرگی هستید و باید آنقدر صبر داشته 
باشید و قلب بزرگی داشته باشید تا جرأت کنید براساس قوانین بین المللی در مورد افغانستان 
سیاست گذاری کنید و به اختلافات پایان دهید. فاصله بین خود را کوتاه تر کنید و روابط خوب 

را با افغانستان انتخاب کنید.«
وزیــر امور خارجــه طالبان با بیان اینکه طالبان تغییر کرده اند، افزود که با به دســت گرفتن 

قدرت، آنان پیشرفت هایی در امور اداری و سیاسی داشته اند.
وی همچنیــن تصریح کرد: هر روزی که می گذرد، طالبان تجربه بیش تری در حکومت داری 

به دست می آورند و پیشرفت می کنند.
متقی در خصوص وضعیت حقوق شهروندی و به خصوص زنان پس از روی کار آمدن طالبان 
در افغانســتان گفت: در حکومت جدید طالبــان، دختران تا کلاس دوازدهم در 10 ولایت از 
3۴ ولایت به مدرســه می روند، مدارس و دانشگاه های خصوصی بدون مانع فعالیت می کنند 
و 100 درصــد زنانــی که قبلا در بخش درمانــی کار می کردند، دوباره بــه محل کار خود 

بازگشته اند. این موارد نشان می دهد که ما اصولًا به مشارکت زنان متعهد هستیم.
این در حالی اســت که تاکنون انتقادات نسبت به برخی قوانین وضع شده از سوی طالبان در 

افغانستان و نیز عدم مشارکت زنان در حکومت آینده این کشور وجود دارد.
در بخش دیگری از این مصاحبه، متقی با رد بازداشــت و کشتن مخالفان طالبان، گفت: »از 
زمانی که عفو عمومی اعلام شــد، طالبان به کسی آسیب نرسانده  است. این در حالی است 
که دولت پیشین پس از سقوط حکومت طالبان در سال ۲001، حملات انتقامی گسترده علیه 

اعضای این گروه انجام داد.«
وزیر خارجه طالبان در حالی نسبت به برقراری ارتباط با کشورهای جهان و به خصوص آمریکا 

ابراز امیدواری کرده که تاکنون هیچ کشوری این گروه را به رسمیت نشناخته است.
جامعه جهانی اعلام کرده در صورت تشــکیل حکومت فراگیر و نیز پذیرش خواسته های آنها 
این کشــورها دوباره روابط خود را افغانســتان از سر خواهند گرفت. اما طالبان همواره اعلام 

کرده که اقدامات لازم را برای پذیرفته شدن از سوی دنیا انجام داده است.

مجلس چه برنامه ای برای تعیین تکلیف 
برگزاری تجمعات دارد؟

دبیر کمیسیون ماده 10 احزاب با بیان اینکه »مجلس درباره برگزاری تجمعات قانون جامعی 
را در دستور کار دارد« گفت: بین دولت و مجلس تعاملی بین دولت و مجلس در جریان است 

و منتظر نظرات کارشناسی مجلس درباره برگزاری تجمعات هستیم.
ایرنا نوشــت: محسن اسلامی با توضیح نشســت و مصوبات امروز کمیسیون ماده 10 قانون 
نحوه فعالیت های احزاب و گروه های سیاســی گفت: تقاضای تاسیس حزب همدلی و توسعه 
ملی نخستین موضوع بود که در جلسه طرح و بررسی شد و کمیسیون منوط به تغییر عنوان 

با فعالیت آن در گستره استانی موافقت کرد.
وی افــزود: امروز همچنین تقاضای تاســیس حزب جمعیت معلمــان و فرهیختگان ایران 
اسلامی در کمیســیون مطرح و بررسی شد و کمیسیون منوط به تغییر عنوان با فعالیت این 
حزب هم در گستره اســتانی موافقت کرد. درخواست تغییر عنوان این دو حزب به این دلیل 
است که اسامی مشابهت نداشته باشد... علاوه براین فعلا فعالیت استانی هیچکدام مشخص 

نیست چون در دو استان مطرح شده است.
مدیرکل دفتر امور سیاســی وزارت کشــور تایید گزارش های برگزاری مجمع عمومی حزب 
نیروهای خط امام )ره(، مجمع عمومی حزب انجمن اســلامی دانشگاهیان اصفهان و حزب 

آزادی را مصوبات دیگر کمیسیون ماده 10 برشمرد.
وی ادامه داد: براســاس مواد قانونی 18 و 1۹ کمیســیون ماده 10، دبیرخانه این کمیسیون 
موظف شد نسبت به اعمال فرایند رصد، نظارت و پایش مستمر و جدی درخصوص عمل به 

مصوبات کمیسیون در حیطه احزاب ملی و استانی اقدامات لازم را در دستور کار قرار دهد.
اسلامی درباره تجمعات معلمان مقابل مجلس شورای اسلامی و عدم اختصاص مکانی برای 
برپایی تجمعات و برنامه در این زمینه گفت: تعاملی بین وزارت کشــور و مجلس درخصوص 
تجمعات در جریان است که هنوز نهایی نشده است و منتظر نظرات کارشناسی مجلس درباره 

تجمعات هستیم تا بتوانیم در این زمینه اطلاع رسانی لازم را داشته باشیم .
 به گفته دبیر کمیسیون ماده 10 احزاب، مجلس درباره تجمعات، قانون جامعی  را در دستور 

کار دارد.
وی دربــاره مصوبه دولت قبل برای اختصاص چندین مکان برای برپایی تجمعات گفت:  آن 

مصوبه را دیوان عدالت رد کرد و ابطال شد و قابل اجرا نیست. 

دیدارهایی با مقامات امارات و عربستان 
داشتیم

رئیس ستادکل نیروهای مسلح گفت: در 
مســائل منطقه ای، دیدارهایی با مقامات 
کشــورهای امارات و عربستان داشته ایم 
و تــا حدودی ســوءتفاهم ها نیز برطرف 

شده است.
مهر نوشــت: محمــد باقــری در دیدار 
ســرتیپ ســتاد »عبدالعزیز بن عبدالله 
المنــذری« معاون ســتاد کل نیروهای 
مسلح ســلطنت عمان و هیئت همراه، با 
اشــاره به روابط دیرینه دو کشور، اظهار 
کرد: سیاســت دولــت و نظام جمهوری 

اســلامی ایران توســعه همه جانبه روابط با کشور عمان اســت که این سیاستی تغییرناپذیر 
محسوب می شود.

رئیس ســتاد کل نیروهای مسلح با اشاره به سیاســت تنش زدایی در سطح منطقه گفت: در 
بخش مسائل منطقه ای، ما دیدارهایی با مقامات کشورهای امارات و عربستان داشته ایم و تا 
حدودی سوءتفاهم ها نیز برطرف شده است؛ همچنین روابط خوبی با قطر و کویت داریم. البته 
با کشور بحرین هنوز ارتباط چندانی برقرار نشده است که کشور عمان قطعاً در این زمینه هم 
می تواند نقش آفرینی کند. جمهوری اســلامی آمادگی کامل دارد تا با روی کار آمدن دولت 

جدید، روابط خود را با همسایگان توسعه دهد و سوءتفاهم را مرتفع کند.

آن ها برای گریز از فشار افکار عمومی زیر چتر اصل ۸۵ استتار می کنند؛

موضوعات اجتماعی انحرافی جایگزین مطالبات اقتصادی
چهار طرح بحث برانگیز در مجلس یازدهم 
از ســوی نماینــدگان مجلــس پیگیری 
شده اســت که افکار عمومی در برابر آن 
صف آرایــی جــدی داشــته اند. طراحی و 
حمایت از  این طرح ها از سوی نمایندگان 
وابســته به جبهه پایداری منجر به وصول 
طرح هایی شده اســت که مخاطب آن ها، 
جوانان و نوجوانان نســل ســوم و چهارم 

انقلاب هستند.
بــه گــزارش روزنامه »صبح امــروز« به 
نقل از خبرآنلایــن، انتقاد افکار عمومی با 
طــرح های صیانت از حقــوق کاربران در 
پیام رسان های  ساماندهی  مجازی،  فضای 
اجتماعی، جوانی جمعیت و تعالی خانواده، 
طرح حیوانات مضــر و خطرناک از آن رو 
اســت که این انگاره در ذهن مردم تقویت 
شــده اســت که اقلیتی خاص در مجلس 
شورای اســلامی به دنبال محدود کردن 
آزادی های  حقوق عامه مردم در داشــتن 

اجتماعی هستند. 
در وضعیتی که کشور با تحریم های بانکی 
و اقتصادی مواجه اســت و مــردم زیر بار 
فشار مقاومت در برابر تحریم ها به سختی 
زندگی می کنند، افکار عمومی درگیر ارائه 
طرح هایی شده است که بعضا معیشت آن ها 
را نیز تحت تاثیر منفــی قرار می دهد. دو 
طرح جنجالی صیانت از حقوق کاربران در 
پیام رسان های  ساماندهی  مجازی،  فضای 
اجتماعی با هــدف محدودیت کاربران در 
دسترسی به شــبکه های اجتماعی خارجی 
و با شــعار حمایت از شــرکت های دانش 
بنیان داخلی، ایده محدودسازی شبکه های 

اجتماعــی غیرایرانــی را دنبال می کند که 
میلیون ها ایرانــی در آن فعالیت اقتصادی 

داشته و امرار معاش می کنند.
از ســوی دیگــر طرح جوانــی جمعیت و 
تعالــی خانواده، اگرچه با هــدف برآوردن 
سیاســت های کلی نظــام و رهبری برای 

افزایــش جمعیت ارائه شــده اســت، اما 
ابزارهای لازم برای رفع موانع  نتوانســته 
اصلــی فرزندآوری را مرتفــع نماید. افکار 
اقتصادی،  متغیرهــای  معتقدند  عمومــی 
مهمترین عامل در کاهش رشــد جمعیت 
اســت حال آنکــه طراحان طــرح تلاش 
کردند در آن بر محدودســازی روش های 
پیشــگیری از بــارداری یا ســقط جنین 
تمرکز کنند. این در حالی اســت که اگرچه 
پیشنهاداتی برای حمایت از زوج های جوان 
برای فرزندآوری در این طرح آورده شــده 
اســت، اما کارشناسان و اســاتید دانشگاه 
معتقدند حل مســئله پیری جمعیت و عدم 
تمایل جوانان بــرای فرزندآوری، به بهبود 
وضعیت اقتصاد و کسب و کار مردم وابسته 

اســت. در موردی دیگر نمایندگان مجلس 
با تصویب موادی از طرح حیوانات مضر و 
خطرناک، تلاش کردند با تغییر ارزش های 
ایرانــی در نگهداری  فرهنگــی جامعــه 
حیوانات برخوردی ســلبی داشته باشند و 

مجازات هایی را بــرای مقابله با آنچه در 
جامعه ایرانی در نگهــداری از حیوانات به 

عرف تبدیل شده است، تغییر دهند.
کشاندن مجلس یازدهم به بیراهه

وقتی طرحی در مجلس ارائه می شــود که 
واکنــش افکار عمومی را بــه دنبال دارد، 
پای جبهه پایداری در میان طراحان و اتاق 
فکر حامیان این طرح ها پررنگ اســت. از 
آقاتهرانی و  موافقت سرســختانه مرتضی 
رضــا تقی پور با طرح های صیانت از حقوق 
کاربــران در فضای مجازی و ســاماندهی 
پیام رسان های اجتماعی تا حمایت مجتبی 
ذوالنوری و ناصر موسوی لارگانی از طرح 
موسوم به صیانت از حقوق عامه در مقابل 
حیوانــات مضر و خطرنــاک، مجلس را از 

اهــداف اصلی خــود  و مطالبات مردم در 
زمینــه رفع موانع تولیــد و بهبود وضعیت 
کســب و کار دور کرده است. چالش هایی 
که بــا ارائه طرح های فرعــی و انحرافی، 
افکارعمومی را به مخالفت با خود بســیج 
می کند. امــا جبهه پایداری برای مقابله با 

مخالفت افکار عمومی چه تاکتیکی به کار 
برد؟

استتار زیر تاکتیک  اصل۸5 قانون 
اساسی در مقابل انتقادات

اصل 85 قانون اساسی می گوید »در موارد 
ضــروری می تواند اختیــار وضع بعضی از 
قوانین را با رعایت اصــل هفتاد و دوم به 
کمیسیون های داخلی خود تفویض کند. در 
این صورت این قوانین در مدتی که مجلس 
تعیین می نماید به صورت آزمایشــی اجراء 
می شــود و تصویب نهائی آن ها با مجلس 
خواهد بــود.« نمایندگان جبهــه پایداری 
برای عبور از ســد انتقادات افکار عمومی 
بــا اســتفاده از اصل 85 قانون اساســی، 
به  را  تصویب طرح هــای چالش برانگیــز 

کمیسیون های داخلی منتقل کردند. 
کمیسیون هایی که در آن، راه برای هدایت 
نظرات نمایندگان مجلس به سمت اهداف 
مورد نظر این جریان وجود دارد. موضوعی 
که هفته گذشــته، میکروفونِ باز رضاتقی 
پور، عضو برجسته جبهه پایداری، رسوایی 
در کمیته بررســی »طرح صیانت از حقوق 
کاربران در فضای مجازی « را به بار آورد 
و نشان داد چگونه برخی نمایندگان درصدد 

آراء اعضای کمیسیون را مهندسی کنند.
بررسی سوابق تحصیلی نمایندگان وابسته 
بــه جبهه پایداری در مجلــس یازدهم  و 
عضویت آن ها در کمیســیون های داخلی، 
نمایانگــر تمرکز این جریان سیاســی بر 
موضوعــات اجتماعــی /  فرهنگی و ارائه 
تفســیری اغلب، نادر از این موضوعات که 
در تقابل با مطالبات اکثریت جامعه و عرف 
ایرانی است. موضوعاتی که اگرچه اهمیت 
دارد، اما در شیوه اجرا و نحوه قانون گذاری 
و ارائــه طرح در صحــن علنی مجلس، با 
ارائه راهکارهای سلبی و غیرمنطقی، نهاد 
مجلــس را در برابر مردم قرار داده و انتقاد 
حداکثری افکارعمومی را به همراه داشــته 

است.
 طرح های چالش برانگیزی که با استفاده از 
اصل85 قانونی اساسی، نظرات نمایندگان 
مخالف و منتقد را محدودســازی می کند. 
اما مشخص نیست آیا نمایندگان مجلس، 
درون زمیــن طراحی شــده اقلیت جبهه 
پایداری ایفــای نقش خواهند داشــت یا 
خواهند کوشید معیشت مردم را در اولویت 

طرح های آینده خود قرار دهند؟

خبر

رئیس قوه قضائیه:
اعتراف می کنم تحولی ایجاد نکرده ایم

رئیــس قوه قضائیه با بیــان این که »اعتراف 
می کنــم هنوز در قوه قضائیــه تحولی ایجاد 
نکرده ایم« گفت: اگــر کاری کردیم ورودی 
پرونده ها بــه قوه قضائیه بســیار پایین آمد، 
رســیدگی ها کوتاه شــد و رضایت مردم بالا 

رفت، تحولی ایجاد کرده ایم.
ایســنا نوشــت: حجت الاســلام و المسلین 
غلامحسین محسنی اژه ای در نشست شورای 
عالی قضایی اظهار کرد: امروز اعتراف می کنم 
ما هنــوز در قوه قضائیه هیــچ تحولی ایجاد 
نکردیم. درســت اســت که به فکر هستیم و 
ســندی هم نوشتیم اما عملا ما تحولی ایجاد 
نکردیم. فرض کنید تلاش می کنیم تعدادی 
زندانی را آزادی کنیم خب تعدادی زندانی که 
محکوم شدند را عفو می کنیم، آزادی مشروط 
می دهیم اما این تحول نیســت. تحول زمانی 
اتفاق میوفتد که کاری کنیم زندانی نداشــته 
باشیم و کسی زندان نرود. اما اگر حکم دهیم 
و عفو کنیم یا آزادی مشــروط بدهیم درست 

است که بد نیست اما تحول هم نیست.
وی افزود: اگر بر اثر وظیفه شناسی نیروهایمان 
یا فشــاری که می آوریم پرونده های معوقه را 
به روز برســانیم کار خوب و لازمی است اما 
اگر دوباره معوقه شــود تحولی ایجاد نشــده 
است اگر کاری کردیم ورودی به قوه قضائیه 
نبود، کم شــد و پرونده ها بسیار پایین آمد و 
رســیدگی ها کوتاه شــد و رضایت مردم بالا 
رفــت تحولی ایجاد کردیم امــا اگر انقدر به 
زیرمجموعه فشــار آوردیم که فرسوده شد و 
از خانه و زندگیش هم کسر گذاشت و به کار 

پرداخت تحولی ایجاد نکردیم.
حجت الاســلام والمســلمین محسنی اژه ای 
ادامــه داد: اگر فشــار به قاضــی، کارمند و 
زیرمجموعــه خــود وارد کنیم تــا حدی که 
منجر به فرسودگی شــود در حالی که فرد از 
استراحت و زندگی خود بگذرد و شبانه روزی 
کار کند و در مقابل کار زیاد هم تولید شــود، 
هیچ تحولی ایجاد نشده است. تحول آن زمانی 
است که ما دیگر پرونده معوقه نداشته باشیم 

و این محدود به دستگاه قضایی نیست.

حجت الاســلام والمســلمین محسنی اژه ای 
تصریح کــرد: بخش های مختلف دســتگاه 
قضایی از جمله پژوهشــگاه قــوه قضاییه و 
معاونت راهبردی دستگاه قضا باید در راستای 
تحقق تحول واقعی در قسمت ها و مقوله های 
مختلف از جمله تقلیل میزان ورودی پرونده ها 
و همچنین کاســتن از حجم زندانیان و سایر 
مســائل و موضوعات اقدامات اساسی انجام 
دهند و باید توجه داشت که با انجام کارهای 
مختصر و موقــت و صرف هزینه های مادی، 

نمی توان تحول ایجاد کرد.
رئیس قوه قضاییه در ادامه جلســه شــورای 
عالــی قــوه قضاییه با طرح مجــدد موضوع 
بورس به ســازمان بازرســی کل کشــور و 
دادستانی کل دســتور داد که موضوع بورس 
را تــا حصول نتیجه نهایــی پیگیری کنند و 
در همین راســتا گفت: در رابطه با موضوعات 
مختلف اگر صرفاً به طرح مســئله اکتفا کنیم 
و موضوع را دنبال نکنیم ممکن است نه تنها 
عایدی بدست نیاید بلکه احیاناً مضر نیز باشد؛ 
مسئله بورس نیز یک مسئله تخصصی است 
که باید همه جوانب و ابعاد آن شفاف و خالی 
از ابهام شــود و ســازمان بازرسی کل کشور 
موظف است این موضوع را تا حصول نتیجه 

نهایی دنبال کند.
حجت الاســلام والمســلمین محسنی اژه ای 
تصریــح کرد: پس از آنکه در هفته گذشــته 
موضوع بورس را در جلســه شــورای عالی 
قوه قضاییه مطرح کردیم، مسئولان سازمان 
بورس درخواست ملاقات فوری کردند و من 
با آن ها جلسه ای را ترتیب دادم؛ در آن جلسه 
محدودی از ابهامات موجــود در فرآیندهای 
بورسی که دارای شائبه فسادزایی و رانت زایی 
بود از جانب بنده مطرح شد و تصریح هم شد 
که این ها برخی سوالات و ابهاماتی است که 
مطرح اســت و باید برخی رویه ها و روندهای 
موجود در بورس که متعارف نیســت روشن و 
خالی از ابهام شــوند.رئیس قوه قضاییه بیان 
داشت: طی ســال های ۹8 و ۹۹ بورس یک 
رشــد فزاینده و غیر متعارف را تجربه کرد که 

باید دلایل و علل این موضوع روشن و شفاف 
شود و سازمان بازرسی کل کشور باید به این 
موضوع ورود تخصصی بیشتری داشته باشد؛ 
نماینده سازمان بازرسی در جلسه اخیری که 
با اعضای هیئت مدیره سازمان بورس داشتیم 
اشــاره داشت که »ما هشــدارها و نامه هایی 
را پیرامون روند نامتعــارف بورس ارائه کرده 
بودیــم«؛ من باید تاکیــد کنم که صرف این 
هشــدارها و نامه نوشــتن ها کفایت نمی کند 
و سازمان بازرســی باید موضوع را تا حصول 

نتیجه نهایی دنبال کند.
اژه ای در  والمسلمین محسنی  حجت الاسلام 
ادامه به مقوله مشکلات و ایرادات موجود در 
ســازمان جمع آوری و فروش اموال تملیکی 
اشاره کرد و گفت: هم دولت و هم دادستان ها 
در راستای رفع ایرادات در سازمان جمع آوری 
و فروش اموال تملیکی و تعیین تکلیف اموال 
توقیفــی اقدامات مثبتی را انجــام دادند؛ اما 
باید توجه داشــت که صرف رفع آسیب ها و 
بی توجهی به اصلاح ســاختارها می تواند خود 
آسیب دیگری را ایجاد کند؛ لذا باید ساختارها 
نیز اصلاح شــود تا آسیب ها تکرار نشوند؛ در 
همین راستا ضروری است سازمان بازرسی و 
دادســتانی کل اقدامات خود را تشدید کنند و 
موضــوع را تخصصی دنبال کنند و به صرف 

مسائل اداری اکتفا نکنند.
رئیس قــوه قضاییه به موضوع متلاطم بودن 
بازار ارز اشــاره کرد و تصریح کرد: چند سالی 
است که موضوع تلاطمات بازار ارز در مقاطعی 
مطرح می شود و دولت و بانک مرکزی وقت 
رســما به صورت مکتوب اعلام می کنند که 
اخلال در بــازار ارز به وقوع پیوســته و باید 
دستگاه قضایی به این موضوع ورود کند؛ اما 
پــس از ورود قضایــی و تعقیب و محاکمه و 
مجازات متخلفــان و مجرمان، بانک مرکزی 
مجدداً در نامه ای محتویات نامه پیشین خود 

را نفی و نقض می کند.
رئیس قــوه قضاییه تصریح کرد: بر اســاس 
اعلام اخیــر بانک مرکزی مبنــی بر تحقق 
اخلال در مســائل ارزی، دادســتانی تهران 

به موضوع ورود داشــته و برخی دســتگیر و 
برخی نیز تحت تعقیب قرار گرفتند؛ همچنین 
تعدادی از حســاب ها نیز مسدود شده است؛ 
همچنین وزارت اطلاعــات نیز در این زمینه 
ورود داشته است؛ تأکید من این است که این 
موضوع، هم از ســوی بانک مرکزی و هم از 
ســوی دادستانی تهران با دقت مورد پیگیری 
و رصد قرار گیرد و اینگونه نباشد که همچون 
ســال های ۹۶ و ۹8 ابتدا مطرح شــود که در 
نظام ارزی از ســوی عده ای اخلال رخ داده 
و سپس اعلام شــود که هیچ گونه اخلالی به 

وقوع نپیوسته است!
بخش دوم جلسه شــورای عالی قوه قضاییه 
به بررسی و تفسیر بند »چ« ماده ۴۷۴ قانون 

آیین دادرسی کیفری اختصاص داشت.
بنــد »چ« مــاده ۴۷۴ قانون آیین دادرســی 
کیفری ناظر بر درخواســت اعاده دادرســی 
درخصوص احکام محکومیت قطعی دادگاه ها 
اعم از آنکــه حکم مذکور به اجرا گذاشــته 
شده یا نشده باشد در مواردی است که عمل 
ارتکابی جرم نباشــد یا مجــازات مورد حکم 

بیش از مجازات مقرر قانونی باشد.
والمســلمین  این بخش حجت الاســلام  در 
مصدق معاون اول قوه قضاییه، حجت الاسلام 
والمســلمین مرتضوی مقــدم رئیس دیوان 
عالی کشــور، حجت الاســلام والمســلمین 
منتظری دادســتان کل کشور، حجت الاسلام 
والمســلمین رحیمــی معــاون قضایی قوه 
قضاییه، حجت الاســلام والمسلمین مظفری 
اداری، حجت الاســلام  دیوان عدالت  رئیس 

مرکز حفاظت  رئیس  عبداللهی  والمســلمین 
و اطلاعات قوه قضاییــه، الفت معاون منابع 
انسانی و امور فرهنگی قوه قضاییه، خداییان 
رئیس ســازمان بازرسی کل کشــور، بابایی 
رئیس ســازمان ثبت اسناد و املاک کشور و 
همچنین القاصی مهر رئیس کل دادگســتری 
اســتان تهران، نظرات خــود را در خصوص 
تفسیر بند »چ« ماده ۴۷۴ قانون آیین دادرسی 

کیفری بیان کردند.
حجت الاســلام والمســلمین محسنی اژه ای 
رئیس دستگاه قضا هم پس از شنیدن مباحث 
مطرح شــده از ســوی اعضای شورای عالی 
قوه قضاییه، نقطه نظرات خود را در خصوص 

دستور جلسه بیان کرد.
رئیس قوه قضاییه در بخش دیگری از سخنان 
خود، ضمــن قدردانی از برگزاری جلســات 
کثیرالشاکی  پرونده های  بررســی  تخصصی 
از سوی دادســتانی عمومی و انقلاب تهران، 
اظهــار کرد: باید کاری شــود کــه در آینده 
پرونده های کثیرالشاکی کمتری داشته باشیم.

رئیس دســتگاه قضا با بیــان اینکه اگر تدبیر 
اولیه صورت بگیرد می توان تعداد پرونده های 
کثیرالشــاکی را کاهــش داد، عنوان کرد: در 
پرونده هایی که این احتمال وجود دارد بعد از 
بازداشت فرد مورد نظر تعداد کثیری از مردم 
از او شــکایت کنند، نباید بازداشــت صورت 
بگیرد؛ بلکه باید ترتیبی اتخاذ شود که پس از 
حصول اطمینان از عدم فرار یا مخفی شــدن 
فرد مورد نظر، وی بتواند رضایت شکات خود 

را به دست بیاورد و با آن ها تسویه کند.

وقتی طرحی در مجلس ارائه می شود که واکنش افکار عمومی را به دنبال دارد، پای جبهه پایداری 
در میان طراحان و اتاق فکر حامیان این طرح ها پررنگ است. از موافقت سرسختانه مرتضی 

آقاتهرانی و رضا تقی پور با طرح های صیانت از حقوق کاربران در فضای مجازی و ساماندهی 
پیام رسان های اجتماعی تا حمایت مجتبی ذوالنوری و ناصر موسوی لارگانی از طرح موسوم به 

صیانت از حقوق عامه در مقابل حیوانات مضر و خطرناک، مجلس را از اهداف اصلی خود  و 
مطالبات مردم در زمینه رفع موانع تولید و بهبود وضعیت کسب و کار دور کرده است

,,
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به بهانه سالگرد آغاز به کار بانک مهر ایران؛

14 سال مسیر رو به روشنی
قرض الحســنه یکی از سنت های نیکویی اســت که ریشه در شرع 
مقدس اسلام دارد و خداوند متعال در سوره های مبارکه بقره، مائده 

و حدید به این موضوع اشاره فرموده است.
وجود انگیزه های ارزشــمندی همچون ایثار، پاداش اخروی، کسب 
اخلاق پســندیده و همچنین تعاون و همیاری برای این سنت حسنه 

است که بر اهمیت ترویج فرهنگ غنی قرض الحسنه می افزاید.
بانک قرض الحســنه مهر در ۲۲ آذر ســال 138۶ آغاز به کار کرد. 
این بانک در حال حاضر با بیش از 530 شعبه فعال در سراسر کشور 
در حــال ارائه خدمت به هموطنان عزیز اســت. بانک مهر ایران با 
تأکید بر الگوي بانکداري اسلامي در راستاي توانمندسازي و تقویت 
توان اقتصادي اقشــار مختلف مردم جامعه و همچنین تلاش براي 
فقرزدایي و رفع محرومیت هــاي اقتصادي به ویژه در مناطق کمتر 

برخوردار فعالیت مي کند.
پرداخت تسهیلات قرض الحسنه در حوزه های اشتغال و کارآفرینی، 
معیشت، ازدواج ، درمان و حمایت از مددجویان سازمان های حمایتی 
و ســازمان های مردم نهاد از جمله خدمات این بانک است. پرداخت 
وام های قرض الحسنه به 10.5 میلیون نفر حاصل خدمات این بانک 

در طول 1۴ سال فعالیت بوده است.
در راســتای توســعه بانکداری الکترونیک و تحقق بانکداری بدون 
کاغــذ، بانک مهر ایــران برنامه های اصلاح ســاختار، الکترونیکی 
کردن عملیــات اجرایی و ایجاد یک بانک تمــام الکترونیکی را در 
دستور کار داشته و کارهای مختلفی در این حوزه انجام داده از جمله 
اتصال به ســامانه ثبت احوال و احراز هویت بیومتریک، اســتفاده از 
پدهای امضای الکترونیکی و همچنین ارائه خدمات بانکداری نوین 
مانند افتتاح حســاب و درخواست تسهیلات از طریق همراه بانک و 
احراز هویت غیرحضوری ســجام در کنار سایر خدمات همراه بانک و 

اینترنت بانک فراهم شده است.
با ایــن اقدامات همــه عملیات بانکــی در این بانــک به صورت 
غیرحضوری و بدون اســتفاده از کاغذ قابل انجام اســت. این موارد 
نقش مؤثری در حفاظت از محیط زیست، حذف رفت و آمدهای غیر 

ضروری و تسریع در ارائه خدمات بانکی به مشتریان دارد.
توانمندسازی مددجویان

در حال حاضر، بهبود شــرایط اقتصادی و معیشتی مردم در اولویت 
قرار دارد. در این بین اقشــار محروم و دهک هــای پایین درآمدی 
بیش از دیگران در مضیقه هســتند. بانک مهر ایران به عنوان بانک 
تخصصی قرض الحسنه، با اشراف به این مسئله، به طور ویژه تأمین 

مالی نیازمندان را از طریق وام های قرض الحسنه مد 
نظر قرار داده اســت. در این راستا حمایت از مددجویان کمیته امداد، 
بنیاد برکت، بهزیســتی و سایر ســازمان های مردم نهاد و نهادهای 
حمایتــی مد نظر ایــن بانک بــوده، به طوری که ضمــن اعطای 
کمک های بلاعوض و تســهیلات قرض الحســنه به سیل زدگان با 
معرفی کمیته امداد امام خمینی)ره(، تســهیلات قرض الحسنه ای را 
نیز برای مددجویان ارائه کرده که برخی از آن ها به این ترتیب است:
435هزار فقره تسهیلات به ارزش 40هزار و 2۸5 میلیارد ریال 

به مددجویان کمیته امداد، 
1۲۹هزار فقره تســهیلات قرض الحســنه به ارزش بیش از ۲۲هزار 
میلیارد ریال از طریق بنیاد برکت به منظور ایجاد فرصت های شغلی 

در مناطق کمتر برخوردار.
11هزار فقره تسهیلات به ارزش ۲.5۲0 میلیارد ریال به افراد تحت 

پوشش بهزیستی.
افزون بر این، اعطای 1۴00 میلیارد ریال تســهیلات به 50هزار زن 
سرپرســت خانوار در همکاري با معاونت امور زنان و خانواده ریاست 

جمهوري نیز صورت گرفته است.
اشتغال زایی و کارآفرینی

بانک مهر ایران ســعی کرده وام های قرض الحسنه ای که به منظور 
تأمین مالــی بنگاه های کوچــک ارائه می کند، در راســتای رونق 
کسب وکارهای داخلی و البته توسعه پایدار اقتصادی در سطح کلان 
باشــد. برای رســیدن به این هدف، حمایت از صنایــع دانش بنیان 
و متکی بــه فناوری بالا به طور خاص مد نظر بوده اســت. اعطای 
تســهیلات قرض الحسنه به شــرکت های دانش بنیان با همکاری 
بانــک مهر ایران و صندوق و نوآوری و شــکوفایی صورت گرفته و 
تا کنون نزدیک به ۲.۹00 فقره تســهیلات به ارزش 1.035 میلیارد 

ریال به این شرکت ها پرداخت شده است.
حمایت از اشــتغال زایی در مناطق محروم و روســتایی و همچنین 
کمک به بهبود کســب وکار با همکاری سازمان های مردم نهاد مانند 
کمیته امداد، بنیاد برکت و بهزیســتی از دیگر محورهایی اســت که 

بانک مهر ایران برای پرداخت تسهیلات به آن توجه داشته است.
کالا کارت

بانک مهر ایران در چارچوب طــرح کالاکارت، یک کارت اعتباری 
تا ســقف 50 میلیون تومان به مشــتریان خود پرداخت می کند که 
می تواننــد از پذیرنده های متنوعی کالاها و خدمات مورد نیاز خود را 
دریافت کنند. این کارت بدون نیاز به سپرده گذاری و با کارمزد بسیار 
پایینی ارائه می شود که می تواند قدرت خرید مردم را افزایش دهد و 
باعث شود قدری از دغدغه های مردم در این شرایط اقتصادی دشوار، 
کاهش یابد. خوشبختانه این طرح با استقبال روبرو شده و روز به روز 
بر تعداد فروشگاه های طرف قرارداد بانک افزوده می شود، به طوری 
که تا کنون بیش از ۲۷هزار کســب وکار در شهرهای مختلف پذرنده 
کالاکارت بانک مهر ایران شــده اند که این موضوع می تواند قدرت 
انتخاب دریافت کنندگان کالاکارت را افزایش دهد. خوشبختانه این 
طرح با اســتقبال مردم مواجه شــده و تا کنون حدود یک میلیون و 

۹00هزار نفر کالاکارت بانک مهر ایران را دریافت کرده اند.
تسهیلات پرداختی

در حال حاضر مشتریان بانک قرض الحسنه مهر ایران به حدود 11.5 
میلیون نفر رسیده است. این بانک تا پایان مهر ماه 115 هزار میلیارد 
تومــان را در قالــب تقریباً 10.5 میلیون فقره تســهیلات در اختیار 

متقاضیان قرار داده است.
تعداد تسهیلات پرداخت شده بانک در طول سال های گذشته روندی 
افزایشــی داشته به طوری که از 500 هزار مورد در سال 13۹5 به دو 
میلیون و 300هزار فقره در سال گذشته رسیده است. در سال جاری 
نیز تا پایان مهرماه یک میلیون و 350هزار فقره تسهیلات به ارزش 

۲5هزار میلیارد تومان از سوی این بانک پرداخت شده است. 
در استان خراسان رضوی نیز از ابتدای امسال تا کنون ۴۹350 فقره 

تسهیلات به ارزش 1۶۲81 میلیارد ریال پرداخت شده است .
بانک بدون کاغذ

بانک مهر ایران، با پیشــتاز بودن در ارائه برخی خدمات الکترونیکی 
برای نخستین بار در شبکه بانکی کشور، گامی مهم در تسریع فرآیند 
ارائه خدمت به مشــتریان خود و همچنین کمــک به حفظ محیط 
زیست از طریق کاهش مصرف کاغذ و حذف مراجعات غیرضروری 

مشــتریان به شعب برداشــته اســت. این بانک برای نخستین بار 
خدمات افتتاح حساب، محاسبه معدل حساب و درخواست تسهیلات 
را به صورت آنلاین و از طریق همراه بانک ارائه کرده است. همچنین 
احراز هویت سجام که یکی از مراحل مورد نیاز برای ورود به بورس 
است، برای نخستین بار از ســوی این بانک به صورت غیرحضوری 

ارائه شد.
شفافیت مالی

بانک مهر ایران شــفافیت را تنها یک شعار تلقی نمی کند، بلکه آن 
را اصلی لازم الاجرا می داند و نشــان داده به اســتانداردهای ملی و 
بین المللی شفافیت پایبند است. از جمله اقدامات بانک در این حوزه 
می توان یادآور شــد که صورت های مالی حسابرسی  شده سال های 

گذشته هم اکنون روی وب سایت بانک قابل دسترسی است.
افتخارات

فعالیت های بانک مهر ایران در اعطای تسهیلات قرض الحسنه مورد 
توجه مسئولان مختلف قرار گرفته و تقدیر مقامات مختلف کشوری 

و حاکمیتی را در پی داشته است.
بانک مهر ایران موفق شــد در سال های گذشته چند موفقیت مهم 
در عرصه بین المللی کســب کند که برای نظام بانکی کشــور مایه 
افتخار است. بر اساس رتبه  بندی برترین مؤسسات مالی اسلامی در 
جهان که توســط نشــریه بین المللی بنکر در سال ۲018 انجام شد، 
بانک مهر ایران به عنوان سومین بانک اسلامی برتر در سطح جهان 
شــناخته شــد. علاوه بر این، جایزه »نخبه اقتصادی جهان اسلام« 
از ســوی سازمان همکاری اســلامی نیز به این بانک تعلق گرفت. 
همچنیــن انتخاب طرح همیاران مهر به عنــوان نامزد نهایی جایزه 
بانک توســعه اسلامی از دیگر افتخارات بین المللی بانک مهر ایران 

به شمار می رود.
مسئولیت اجتماعی

بزرگترین بانک قرض الحســنه کشــور هرگز از ایفای نقش خود در 
حوزه مســئولیت اجتماعی غافل نشده است. مهر ایران با چشم انداز 
»تلاش برای توســعه رفاه اجتماعی و دســتیابی به جامعه توســعه 
یافته« برنامه های مسئولیت اجتماعی خود را به انجام رسانده است.

بانک مهر ایران برنامه های مســئولیت اجتماعی گسترده ای را اجرا 
کرده که برخی از آن عبارت است از:

1: مشارکت در طرح شهید سلیمانی وزارت بهداشت و خرید ۲5هزار 
قلم تجهیزات پزشــکی برای مقابله بــا کرونا به ارزش 300 میلیارد 
ریال. گفتنی اســت در این طرح بانک مهر ایران برای نخستین بار 
در بیــن بانک های ایرانی، از منابع حاصل شــده از دریافت جریمه 
دیرکرد برای حوزه مسئولیت اجتماعی و اقدامات عام المنفعه هزینه 

کرده است.
۲: تحت پوشــش بیمه حوادث قرار دادن 500هزار خانه روستایی در 

سطح سه استان
3: مشــارکت در بیمه حوادث 5میلیون و 300هزار خانه روســتایی 

سراسر کشور در سال های 1۴00 و 1۴01
۴: مشارکت در ساخت بیمارستان 300 تخت خوابه بیماران اعصاب 

و روان به اعتبار ۲5 میلیارد ریال
5: احداث ۴ مدرسه و 3 خانه بهداشت روستایی آسیب دیده در زلزله 

کرمانشاه و پرداخت ۲هزار فقره تسهیلات قرض الحسنه
۶: احداث مدرسه در استان سیستان و بلوچستان

۷: پرداخت تســهیلات قرض الحسنه برای تسریع در تکمیل پروژه 

های بازچرخانی فاضلاب با هدف حمایت از محیط زیست
8: مشارکت در آزادسازی زندانیان جرائم غیرعمد و حمایت از اشتغال 

آنها با پرداخت تسهیلات قرض الحسنه
همکاری با ســازمان های حمایتی برای اعطــای وام به نیازمندان و 
کمک بلاعوض به ســیل زدگان هم از این جمله اســت. همچنین 
می توان به اجرای طرح همیاران مهر اشــاره کرد. در طرح یاد شده، 
متقاضیان مبلغ مورد نظر خود را به صورت بلاعوض در حســابي نزد 
بانک مهر ایران واریز مي کنند. بانک نیز متعهد است مبالغ اهدا شده 
از ســوي خیرین را به پرداخت تسهیلات به اقشار نیازمند جامعه در 
زمینه هاي اشــتغال، تأمین معیشت جوانان، بانوان سرپرست خانوار، 
درمان، تحصیل و همچنین بازســازي و توســعه  روستاها و مناطق 

محروم و ... تخصیص دهد.
برنامه های سال جاری

این برنامه ها شامل مواردی است از جمله:
1: اعطای تسهیلات قرض الحسنه به بیش از دو میلیون نفر

۲: کمــک به رونق بازار از طریق تقویت تقاضا برای خرید کالاهای 

ایرانی با طرح کالاکارت
3: اجرای طرح های اشتغال و کارآفرینی؛ توسعه همکاری و حمایت 

از طرح های دانش بنیان برای کمک به اشتغال زایی و کارآفرینی
۴: توســعه خدمات برای ناتوانان جسمی، در راستای توسعه عدالت 

اجتماعی و ارتقای رفاه و امنیت اقتصادی همه اقشار جامعه
همچنین لازم به ذکر اســت بخش قابل توجهــی از این برنامه ها 
به لطف خداوند و همت کارکنان شایســته و پرتلاش بانک اجرایی 

شده است.
خرســندیم از اینکــه با روی کار آمدن دولت انقلابی، حل مســائل 
مردم و عدالت محوری بیش از پیش در دســتور کار مســئولان قرار 
گرفته اســت. ما نیز در بانک مهر ایران تلاش می کنیم تا با پرداخت 
گسترده تسهیلات قرض الحسنه به اقشار مختلف، دسترسی مردم به 

تسهیلات نظام بانکی عادلانه تر از گذشته شود.
امید آنکه در سایه الطاف پروردگار و با اعتماد مشتریان و خیرّان عزیز 
بتوانیم توفیقات گذشته را استمرار بخشیده و کارنامه پرافتخارتری از 

بانک مهر ایران بر جای بگذاریم.

 افزایش ظرفیت اسمی معادن
 خراسان شمالی تا ۱۵۶۰۰۰ تن

رئیس اداره امور معادن ســازمان صمت خراسان 
شــمالی از افزایش ظرفیت اسمی معادن خراسان 
شمالی تا 15۶ هزار تن خبر داد.وحید ابراهیمی در 
گفت و گو با ایسنا، گفت: سال گذشته ۹ و امسال 
10 پروانه بهره برداری معادن در استان صادر شده 
است که ظرفیت اســمی این معادن از 1۴۹ هزار 
تن در سال گذشته به 15۶ هزار تن افزایش یافته 
اســت.وی میزان سرمایه گذاری این معادن را در 

سال گذشته 83 میلیارد و 1۴3 میلیون ریال و امسال 3۷5 میلیارد و 330 میلیون ریال بیان کرد که 
معادن 351 درصد نسبت به سال گذشته افزایش دارد.ابراهیمی اضافه کرد: از آن جایی که صدور 
پروانه های معدنی همچنان انجام می شود احتمال دارد تا پایان سال پنج پروانه دیگر نیز صادر 
شود.وی ادامه داد: متاسفانه افزایش قیمت ماشین آلات، افزایش قیمت تمام شده مواد معدنی از 
جمله مشکلاتی است که معادن خراسان شمالی را با مشکل مواجه کرده است.رئیس اداره امور 
معادن سازمان صمت خراسان شمالی با اشاره به اینکه به غیر از معادن سنگ های تزئینی بیشتر 
مواد معدنی استخراج شده در داخل استان مورد مصرف قرار می گیرد، گفت: معدن بوکسیت یکی 
از مهمترین معادن در این استان است که ماده معدنی آن مورد استفاده شرکت آلومینیای جاجرم 
قــرار می گیرد.وی تصریح کرد: مواد معدنی همچون آهک، مارن، هماتیت از جمله مواد معدنی 

استخراج شده در داخل استان هستند که در همین استان مورد استفاده قرار می گیرند.
ابراهیمی خاطرنشان کرد: در این استان ۷۲ تا 80 معدن سنگ لاشه وجود دارد که این مواد به 

طور کلی فرآوری نمی شوند و باید به صورت خام در ساختمان استفاده شوند.

گلایه مرغداران دریافت نهاده و عرضه مرغ به 
قیمت مصوب

دبیر کانون سراســری مرغ گوشتی کشور با اشاره به عدم شــارژ دانه ذرت در سامانه بازارگاه از 
وضعیت بسیار بد مرغداران خبر داد و گفت: مجبور به تهیه دان مرغ از بازار آزاد هستیم.

به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایسنا، پرویز فروغی قیمت دستوری را نیازمندِ 
دریافت نهاده با قیمت مصوب عنوان کرد و گفت: اینگونه نمی شــود که ما جنس را از بازار 
آزاد تهیه کنیم ولی مرغ را به قیمت مصوب بفروشــیم.وی افزود: حتی اگر همین امروز هم 
نهاده ذرت در ســامانه بازارگاه شارژ شود، ۲0 روز طول می کشد که به مرغداری ها برسد. در 
حالیکه این نهاده دیگر فایده ای به حال مرغداران ندارد.فروغی ادامه داد: حتی وقتی یک ریال 
قیمت مرغ بالاتر رود، تعزیرات با ما برخورد می کند. اینگونه آیا تولید به جایی می رســد، این 
رســم حمایت از تولید است؟دبیر کانون سراسری مرغ گوشتی کشور همچنین از ورود مرغ 
منجمد به بازار گلایه کرد و در مصاحبه با برنامه رادیویی صبح و گفت وگو  ادامه داد: وضعیت 
و ثبات نسبی بازار مرغ هم به دلیل واردات است؛ از دیگر سو موانعی بر سر راه تولید گذاشته 
و هزینه ها را بالا برده اند. این روند موجب شده مرغدار مجبور باشد محصول را با قیمتی کمتر 
از نرخ مصوب به فروش برسانند چون دولت به دلیل تزریقی که در بازار کرده، حالتی از اشباع 

را پدید آورده است.
وی بار دیگر تاکید کرد نهاده مرغداران در ۲5 روز گذشــته تامین نشــده و همین رویه موجب 

می شود عده ای از دور تولید خارج شده و در ادامه با وضعیت خوبی رو به رو نباشیم.

خبر

بررسی جزئیات لایحه بودجه از دیدگاه رئیس سازمان برنامه و بودجه؛

از یارانه ۱2۰هزار تومانی تا واگذاری نفت به نیروهای مسلح
سرویس اقتصاد | ســازمان برنامه و بودجه 
اعــلام کرد بــا توجه به ســاماندهی بودجه 
دستگاه های مشــابه در یک دستگاه مادر در 
لایحه بودجه سال 1۴01، مقایسه بودجه این 
دســتگاه ها با ردیف مشابه در سال های قبل 

نادرست است.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« روزگذشته، 
طبق رســم هر ســاله، یک روز پس از ارائه 
لایحه بودجــه به مجلس، رئیس ســازمان 
برنامه و بودجه به همــراه برخی مدیران به 

تشریح ابعاد بودجه پرداختند.
ظرفیت اســتفاده از ارز ۴۲00 تومانی ســال 

جاری تمام شده است
در این خصوص مســعود میرکاظمی با تاکید 
بر اینکه »جهت گیــری بودجه 1۴01 رفتن 
به ســمت پاسخگویی اســت« گفت: دولت 
برای سال جاری هشت میلیارد دلار ظرفیت 
اســتفاده از ارز ۴۲00 تومانی داشته است و 
این تمام شــده و برای نیمه دوم سال امکان 

استفاده نداشته است ولی به هر ترتیب برای 
اینکه به مردم فشــاری وارد نشــود تاکنون 

ادامه دارد.
رئیس ســازمان برنامه و بودجه با بیان اینکه 
اگر بخواهیم اقتصاد یک کشور را بهم بریزیم 
کافی است که یک نامعادله به آن اضافه کرد 
گفــت: ارز ۴۲00 یک نامعادلــه بود که باید 
در مــورد آن تصمیم گرفت بر این اســاس 
در حال حاضر هم ابعاد آن تا پایان ســال در 
حال بررســی اســت و برای سال بعد شفاف 

خواهد شد.
دلیلی ندارد ارز در بازار بریزیم و دلالان 

سواستفاده کنند
وی همچنیــن بــا تاکید بر اینکــه »تورم و 
افزایش قیمت کالا بعد از حذف ارز ۴۲00 را 
رد نمی کنیم« مطرح کرد: به هر صورت این 
افزایش قیمت با توجه بــه انتظارات تورمی 
طبیعی اســت ولی باید توجه داشــت که در 
حال حاضر هم برخی کالایی که مستقیم یا 

غیر مســتقیم از ارز ۴۲00 استفاده می کنند 
مطابق با نرخ ترجیحی نیســت و دلیلی ندارد 
ارز در بازار بریزیم و دلالان و واســطه ها از 

آن سواستفاده کنند.
یارانه 90 تا 120 هزار تومانی

میرکاظمی با اشــاره به رقم اختصاص یافته 
برای جبــران حذف ارز ۴۲00 تومانی، اظهار 
داشت: به طور متوسط برای هر نفر ۹0 هزار 
تومان یارانه در نظر گرفته شــده که ممکن 
اســت برای برخی دهک های پایین درآمدی 
این رقم به 1۲0 هزار تومان در ماه نیز برسد.  
وی همچنین گفت که پرداخت یارانه نقدی 
و معیشتی هم در سال بعد ادامه دارد ولی به 
گونه ای که یارانه پردرآمدها حذف و به سمت 

کم درآمدها حرکت و افزایش پیدا کند.
عوارض خروج از کشور پنج میلیون تومان 

نیست!
رئیس ســازمان برنامه و بودجــه در بخش 
دیگری از صحبتهای خود با اشاره به میزان 

عوارض خروج از کشور و افزایش چندبرابری 
آن توضیــح داد: در دولت در مورد چگونگی 
تعیین عوارض بحث های مختلفی شــده که 
البته با عدد پنج میلیون تومانی ذکر شــده در 
برخی از رسانه ها فاصله زیادی دارد اما هیچ 
کدام هنوز بررسی نهایی و تأیید نشده است.
ظرفیت مالیاتی ۷00 تا 900 هزار میلیارد 

تومانی
میرکاظمی در رابطه بــا افزایش قابل توجه 
درآمدهای مالیاتی و فشــاری که به مالیات 
دهنــدگان اعمال مــی شــود، توضیح داد: 
ظرفیت مالیاتی کشــور با توجه به فرارهای 
مالیاتی زیادی که وجود دارد بســیار بیش از 
این اســت. این در حالیســت که برای سال 
جــاری بیــش ۲۲0 هزار میلیــارد می تواند 
محقق شــود. از سوی دیگر برخی محاسبات 
نشــان می دهد که ظرفیت مالیات بین ۷00 
تا ۹00 هزار میلیارد تومان نســبت به تولید 

ناخالص ملی است.

تکرار واگذاری نفت به نیروهای مسلح
رئیــس ســازمان برنامه و بودجــه در مورد 
وضعیت فروش نفت در ســال آینده مطرح 
نداشــته ایم  خوشــبینانه ای  پیش بینی  کرد: 
بطوریکــه در حال حاضــر قیمت جهانی هر 
بشکه نفت بیش از ۶0 دلار است و بالاتر از 
آن هم پیش بینی می شود اما ما پایین تر در 
نظر گرفته ایم و یا برای صادرات نفت 1.۲ تا 
1.5 میلیون بشــکه در روز مطرح بود که باز 
هم آن را فقط 1.۲ میلیون در نظر گرفته ایم 
که حتی از میزان واقعی نیز می تواند پایین تر 
باشد تا ریسک کســری بودجه را به حداقل 

برسانیم.
وی در مورد فروش نفت به نیروهای مســلح 
نیز خاطرنشــان کرد: در این رابطه ما برای 
تقویت بنیه دفاعی ارقام ریالی در بودجه برای 
آنها افزایش چندانی نداشــته، اما نفت واگذار 
می شود که در ســال های گذشته هم وجود 

داشته و اکنون تکرار شده است.



4
سه شنبه23آذر  1400/   سال سوم  /   شماره 1095

Vol.3.No.1095 / December.14.2021

www.sobhe-emrooz.ir
sobhe.emrooz.news@gmail.com

ی
اع
تم
اج

آقای نماینده مجلس! ما رو دور ننداز ...
کاوه معین فر

نماینـده مجلـس یازدهـم گفـت اگر افرادی بـه دنبال آلات موسـیقی هسـتند می توانند از 
ایـران برونـد. ایشـان سـند مالکیتی دارد کـه تمام مسـاحت 1.۶۴8 میلیـون کیلومتر مربع 

ایـن کشـور به اسمشـان اسـت تا هـر وقت دلـش بخواهد مـا را از آن بیـرون بندازد؟
در روزهـای گذشـته اظهارات سـیدکاظم موسـوی )نایـب رئیس اول کمیسـیون اقتصادی 
مجلـس یازدهـم( بـه ممنوعیـت ورود آلات موسـیقی چالش برانگیز شـد. او گفته اسـت: 
»اگـر افرادی که به دنبال آلات موسـیقی یا امیال شخصی خودشـان هسـتند، کشـورهای 

دیگـر هسـتند می توانند از ایـران بروند.«
ایـن راهـکار راهگشـا واقعـا جالـب توجـه اسـت کـه هـر از گاهـی می شـنویم و سـریع 
می گوینـد: هـر کـس ایـن مـی خواهـد یـا آن نمی خواهد از کشـور بـرود! طنز تلـخ ماجرا 
ایـن اسـت کـه دوسـتی مـی گفـت: »عزیـز جـان مـا مـی خواهیـم برویـم اما پولـش را 

نداریم«.
واقعـا ایـن نماینـده مجلـس با اسـتناد به چـه قانونی چنیـن موقعیتـی را برای خـود قائل 

شـده کـه حکـم می دهـد هر کـس آلات موسـیقی می خواهـد از ایـران برود!
هـر کسـی کـه در جغرافیای کشـور ایران بـه دنیا آمده باشـد و شناسـنامه برایـش گرفته 

باشـند ایرانـی اسـت، هیچ کسـی برای ایـن قضیه هیچ تلاشـی نکرده اسـت.
مـن وقتـی بـه دنیـا آمـدم همـان قـدر حـق انتخـاب در ایرانـی بودنـم داشـتم کـه آقای 
سـیدکاظم موسـوی. هیـچ کسـی را سـراغ نـدارم کـه قبـل از بـه دنیـا آمدنـش خـودش 
تصمیمـی بـرای آن گرفتـه باشـد. حـال چرا آقای موسـوی خـود را مالک تر از مـا می داند 
واقعـا نکتـه عجیبـی اسـت! چرا ایشـان فکـر می کنـد او حـق آب و گل دارد و مـا نداریم 

نمی فهمـم؟! را 
جملـه زیبایـی هسـت کـه می گویـد: »هـر کـه را فهمیـدم، بخشـیدم« من بسـیار تلاش 
کـردم تـا موسـوی را بفهمـم، اما واقعا نشـد. آخـر چرا؟ با اسـتناد به چی و چه باید کسـی 

چـون او چنیـن جملـه غیـر عقلانی بـر زبـان آورد و چنین حکمی صـادر کند؟
چـرا ایـن نماینـده مجلـس - بـه افرادی چون مـن که به موسـیقی و بالطبع سـاز و آلات 
موسـیقی علاقـه داریـم - دسـتور می دهد کـه از ایران برویـم را هم واقعا با هیـچ معیار و 
منطقـی درک نمی کنم. آیا موسـوی سـند مالکیتـی دارد که تمام مسـاحت 1.۶۴8 میلیون 
کیلومتـر مربـع این کشـور به اسـم ایشـان اسـت تـا هر وقـت دلـش بخواهد مـا را از آن 

بیرون بندازد؟ لطفا اسـکرین شـاتی از این سـند را نشـان دهد!
در بخـش دیگـری موسـوی بـا تاکیـد بـر این موضـوع که صلاح نیسـت آلات موسـیقی 
بـه کشـور وارد شـود، گفتـه اسـت: »بنـده صـلاح نمی دانم کـه این لـوازم به کشـور وارد 
شـود. بنـده و همکارانـم بـه عنـوان خـادم مـردم، دغدغـه شـب و روز مـا فقط معیشـت 

اسـت.« مردم 
حـال چند پرسـش سـاده و سـطحی: آقای موسـوی آیـا صـلاح می دانید که مـردم درس 
موسـیقی بخواننـد یـا خیـر؟ آیـا می دانید در این کشـور چه تعـداد علاقمند به موسـیقی و 
فعـال در حـوزه موسـیقی وجـود دارد؟ آیـا همـه این افـراد به خـارج از کشـور بروند؟ نظر 
کارشناسـی شـما دربـاره اجرای سـرود ملی جمهوری اسـلامی ایران چیسـت کـه هر روز 
در سراسـر پادگان ها و مراسـم های رسـمی کشـور نواخته می شـود؟ )آن هم با سـازهایی 

کـه از خارج وارد شـده(.
آیـا صـلاح می دانیـد کـه فیلم هـا و سـریال ها موسـیقی داشـته باشـند یـا بهتر اسـت که 
آهنگسـازان و نوازنـدگان بـه جـای اسـتفاده از آلات موسـیقی بـا سـوت، فریـاد، نعـره و 
دسـت زدن بـرای ایـن محصـولات هـم آهنـگ بسـازند؟ آیـا فکـر می کنیـد طبل هـای 
بـزرگ و کوچـک هیئت هـای عـزادری مـاه محـرم در داخـل کشـور تولیـد می شـود؟ آیا 

آن هـا هـم بایـد همـراه ما از کشـور برونـد یـا بمانند؟
بـرادر موسـوی کـه در ایـن حـد دغدغـه معیشـت مـردم را داری، شـما بـه عنـوان نایب 
رئیـس اول کمیسـیون اقتصـادی مجلـس یازدهـم بـه تـورم بـالای ۴0 درصـد هـم فکر 
کرده ایـد؟ چـه برنامـه ای در ایـن زمینـه داریـد؟ در مـورد تامین مایحتـاج روزانـه زندگی 
مـردم هـم اهـل صلاح هسـتید؟ می خواهیـد هر کس هـم که از فشـار ناشـی از تورم در 

حـال شکسـتن اسـت، از ایـران برود؟
آقای سـیدکاظم موسـوی، نایـب رئیس اول کمیسـیون اقتصادی مجلـس یازدهم، صلاح 
می دانیـد کـه غـذا بخوریـم، صـلاح می دانیـد که هـوای آلـوده مازوتـی را تنفـس کنیم؟ 
صـلاح می دانیـد کـه راه برویـم؟ نگاه کنیـم، بشـنویم و ببینیم؟ یـا خیر برای اینهـام باید 

بریـم خارج!
آقـای موسـوی دیگـر چـه صـلاح می دانیـد یـا نمی دانیـد؟ سـکوت را صـلاح می دانیـد؟ 

تفکر چـی؟ تعقـل؟ و ...

خبر

 صدور ۴ میلیون کارت ملی هوشمند 
تا پایان سال

 ۹0 اصـل  کمیسـیون  سـخنگوی 
مجلس شـورای اسـلامی از برگزاری 
جلسـه ایـن کمیسـیون با وزیـر راه و 
شهرسـازی دربـاره سـامانه املاک و 
اسـکان خبـر داد و گفت: کمیسـیون 
اصـل نـود همچنیـن جلسـه ای بـا 
وزیر کشـور دربـاره آخریـن وضعیت 
و  هوشـمند  ملـی  کارت  صـدور 
بـه  نسـبت  مـردم  نارضایتی هـای 

تعویـق در صـدور کارت ملـی برگـزار کـرد.
ایسـنا نوشـت: علـی خضریـان در توضیـح جلسـه امـروز کمیسـیون اصل نود گفـت: این 
جلسـه بـه منظـور بررسـی آخریـن وضعیت سـامانه امـلاک و اسـکان و با توجه بـه آغاز 
فصـل بودجـه و پیـش بینی هـای مالیاتی در بودجه سـال 1۴01 و وابسـته بـودن موضوع 
اخـذ مالیـات از خانه هـای خالـی بـه سـامانه امـلاک و اسـکان و بـا حضـور وزیـر راه و 
شهرسـازی، مسـئولان ارشـد سـازمان امور مالیاتی، شـرکت ثبت اسـناد و املاک، شرکت 

پسـت و سـایر دسـتگاه های ذیربـط برگزار شـد.
وی بـا اشـاره بـه اینکـه مهلت قانونی ثبتنام در سـامانه اسـکان و املاک به پایان رسـیده 
اسـت، گفـت: از آنجایـی کـه مهلت ثبتنـام در سـامانه یکبار تا پایـان آذرماه تمدید شـده، 
نیـاز اسـت پـس از فراخـوان بـا تصمیـم شـورای هماهنگـی اقتصادی سـران قـوا، یکبار 
دیگـر فرصـت ثبـت نـام در این سـامانه مهیا شـود، لذا مقرر شـد وزیر این موضـوع را نیز 

پیگیـری و مراتب را به کمیسـیون گـزارش کند.
سـخنگوی کمیسـیون اصـل نود افـزود: در بخش دیگـری از این جلسـه، آخرین وضعیت 
صـدور کارت ملـی هوشـمند و نارضایتی های مردم نسـبت به تعویـق در صدور کارت ملی 
و عـدم دریافـت خدمـات وابسـته بـه کارت ملی توسـط برخی سـازمان ها با حضـور وزیر 
کشـور مـورد بررسـی قـرار گرفت.بـه گفته خضریـان، در این جلسـه رئیس سـازمان ثبت 
احـوال کشـور نیز گزارشـی در خصـوص میزان ثبـت نام مردم و افـراد در انتظـار دریافت 
کارت ملـی هوشـمند ارائـه کـرد و براسـاس ایـن گـزارش تاکنـون ۹ میلیون نفـر منتظر 
دریافـت این کارت هسـتند و مسـائل و مشـکلات مرتبط بـا این تاخیر مـورد واکاوی قرار 
گرفـت. البتـه در برخـی از گزارشـات یکـی از علت هـای تاخیـر صـدور کارت هـا موضوع 
تحریم مطرح شـده بود، اما در جلسـه مشـخص شـد بخـش اعظم تاخیـر در صدور کارت 

موضـوع عـدم اختصاص اعتبارات به وزارت کشـور اسـت.
وی خاطرنشـان کـرد: قـرار بـر ایـن شـد در دولـت سـیزدهم و بـا توجـه بـه تلاش های 
انجـام شـده و هماهنگی هـای صـورت گرفتـه بـا سـایر ارگان هـا تـا پایان سـال حدود ۴ 
میلیـون کارت و بـه طـور متوسـط ماهیانـه 1.5 میلیـون کارت ملی هوشـمند صادر شـود 
و کمیسـیون اصـل نـود نیـز بـر ایـن رونـد نظـارت نمایـد. همچنین براسـاس قـول وزیر 
کشـور تا پایان شـهریور سـال 1۴01 نیز مقرر شـد ۶ میلیون کارت دیگر صادر و تحویل 
مـردم شـود تـا آمـار مـردم در انتظـار دریافت کارت به روزرسـانی شـود و کمیسـیون این 
رونـد را بـه طـور جـدی و مسـتمر پیگیـری کـرده و گزارشـات رونـد اجـرای آن را مـورد 

بررسـی قـرار خواهد داد.

یادداشت

آیا ورزش در هوای آلوده همچنان اثر بخش است؟ 
یــک مطالعه جدید نشــان می دهد که هوای 
آلوده می تواند برخی از فواید مغزی ورزش را 

از بین ببرد.
ایرنا به نقل از یونایتدپرس نوشــت: ملیســا 
فورلونــگ یک اپیدمیولوژیســت محیطی در 
دانشــگاه »آریزونــا« در آمریکا و نویســنده 
ایــن مطالعه گفــت: فعالیت بدنی بــا بهبود 
نشــانگرهای ســلامت مغــز در مناطقی که 
آلودگی هوا کمتر است، مرتبط است اما برخی 
اثرات مفید فعالیت بدنی در مناطقی که میزان 

آلودگی هوای زیادی دارند، از بین می رود.
محققان برای این مطالعه نشانگرهای خاصی 
از سلامت مغز از جمله میزان ماده خاکستری 
که هرچه بیشــتر باشــد، مغز سالم تر است و 
ضایعات در ماده ســفید مغز که نشانه آسیب 
است، مقایســه کردند. آن ها همچنین سطح 
فعالیت بدنی هشــت هــزار و ۶00 نفر را در 
انگلیس که میانگین ســنی 5۶ سال داشتند و 
میزان قرار گرفتن آن ها را در معرض آلودگی 
هوا از جمله دی اکسید نیتروژن و ذرات معلق 

موجود در هوا  ارزیابی کردند.
محققان پس از تنظیم ســن، جنس و ســایر 
عوامــل، متوجه شــدند که ورزش ســنگین 

ضایعات ماده ســفید را در میان افرادی که در 
مناطقــی با آلودگی هوا کــم ورزش می کنند 
کاهش می دهد، اما نه در میان افرادی که در 
مکان هایی با آلودگی زیاد هوا ورزش سنگین 

داشتند.
ایــن مطالعه همچنین نشــان داد افرادی که 
بیشــترین میــزان ورزش ســنگین را انجام 
می دادند نسبت به افرادی که ورزش سنگین 
انجام نمی دادند، ماده خاکســتری بیشــتری 
داشــتند - 800 ســانتی متر مکعب در مقابل 
۷۹0 ســانتی متر مکعب. همچنین قرار گرفتن 
در معرض آلودگی هوا تأثیر فعالیت بدنی را بر 

حجم ماده خاکستری تغییر نداد.
فورلونگ اپیدمیولوژیست محیطی در دانشگاه 
آریزونا خاطرنشــان کرد: یافته های مطالعه به 
این معنا نیست که افراد باید از ورزش اجتناب 

کنند.
وی توضیح داد: به طور کلــی، تأثیر آلودگی 
هوا بر ســلامت مغز بســیار کم بود - تقریباً 
معادل نیمی از تأثیر یک سال پیری، در حالی 
که اثرات فعالیت بدنی سنگین بر سلامت مغز 
بسیار بیشــتر و  تقریباً معادل سه سال جوان 

تر شدن بود.

بررسی دلایل افزایش قیمت برخی داروها در بازار؛

علت افزایش قیمت برخی داروها چیست؟
نگرانی های داروسازان و مردم برای افزایش 
قیمــت دارو انگار خیلی هم جــای نگرانی 
ندارد؛ چرا که وزارت بهداشت حرف دیگری 
دارد و اعلام می کند همه کمی ها و کاستی ها 
حل می شــود و بدون اجــازه و غیر منطقی 

افزایش قیمتی وجود نخواهد داشت.
به گــزارش روزنامه »صبح امــروز« به نقل 
از برنا، ســلامت عمومی جامعــه برای هر 
کشــوری یکی از ملاک هــا و دغدغه های 
اصلی محســوب می شــود که در همه جای 
دنیا برنامه ریزی های گســترده ای برای آن 
صورت می گیرد. اینکه سعی شود پیشگیری 
از بروز برخی از بیماری ها در مردم یک کشور 
انجام شود قسمتی از ماجرای اهمیت سلامت 

کشور است.
 اما در بخش دیگر باید کمک شــود افرادی 
که به هر دلیلی چه مشــکلات بزرگ و چه 
مشــکلات کوچک درد و آلامی در بدن خود 
و عزیزانشــان احساس می کنند با راحت رین 
حالت ممکن و کم هزینه ترین اقدام؛ آن  درد 
را به بهبودی برسانند. نرخ قیمت های داروها 
همیشه یکی از مسئله هایی بوده که هر چند 
وقت یکبار به سر زبان ها می آید. حال آنکه 
در مواردی که پاندمی هایی همچون کرونا و 
غیره به وجود می آید این کلاف سردرگم تر 
از همیشه دور خود می چرخد و مسیر همواری 
را طی نمی کند. اینکه ما هر روز افرادی را در 
داروخانه های اصلی شهر ببینیم که در به در 
دنبال فلان دارو هستند روی خوشی ندارد و 
عوامل مختلفی دست به دست هم می دهند 

که چنین صحنه هایی ایجاد شود.
دارو یکی از اقلام اساســی کشــور است که 
قیمت آن به طور مســتقیم بــا قیمت های 
جهانــی بــالا و پایین می آید امــا این روند 
همیشــه هم پســتی و بلندی نــدارد و چند 
وقتی اســت که تنها سیر صعودی خود را در 
پیش گرفته است. در مقابل اتفاقات دیگری 
هم هســتند که دســت به دامن این اتفاق 
می شــوند. چندســال پیش زمانی که کشور 
دید قیمت های اقلام مختلف به افزایش دلار 
بالا می رود و راهی برای فرار از آن نیســت، 
تصمیم گرفت ارز دولتی را برای واردات دارو 
و خیلی چیزهای دیگر تخصیص دهد که هم 

مردم متضرر نشوند و هم واردکنندگان.
ایــن امر چندســالی ادامه داشــت تا همین 
چند وقت پیش خبر رســید انگار قرار اســت 
ارز ۴۲00 تومانــی که بــرای واردات دارو ها 
و تجهیــزات پزشــکی درنظر گرفته شــده 
بــود به کلی از روی این اقلام حذف شــود. 

در این شــرایط زنگ هشــدار گرانی داروها 
به صدا درآمد و بســیاری را نگران کرد. اما 
وزیر بهداشــت قول داد که قرار نیست این 
اتفاق بیافتد و قیمت داروها زیاد نمی شــود.  
ایــن امر یک »خیالتان راحت باشــد« را در 
پی داشــت تا لایحه بودجه بعد از تدوین در 
دولت بالاخره به دســت مجلسی ها رسید و 
مشخص شــد انگار قرار است حذف ۴۲00 
تومانی برای همیشــه به خاطره ها بپیوندد و 
دیگر کارایی نداشــته باشد. این امر بسیاری 
از کارشناسان، مسئولان امر و مردم را نگران 
کرد که از حالا به بعد باید به زیاد شــدن هر 
روزه قیمت ها خصوصا زیاد شدن قیمت های 

دارویی عادت کنند.
محاسبات ما نشــان می دهد اگر ارز دارو به 
صورت کامل حذف شــود قیمت ها تا ۴ برابر 
افزایش خواهد داشــت. وقتی ارز دارو حذف 
شــود فرض کنید دارویی که 10 هزار تومان 

است به ۴0 هزار تومان خواهد رسید.
در  یکــی دو هفتــه چرخــی  در عــرض 
داروخانه های کشــور زدیم تا ببینیم در این 
مــدت دارو ها کمیاب که نــه؛ دارو هایی که 
به صورت روزانه مصرف عمومی دارند چقدر 

افزایش قیمــت را تجربــه می کنند. داروی 
دیابتی  بیماران  پرکاربرد  داروی  »گلوکوفاژ« 
اســت که البته خانم هایی کــه تخمدان پلی 

کیستیک دارند هم از آن استفاده می کنند.
 اگــر ایــن یک ورق قــرص ایــن دارو در 
هفته هــای گذشــته 10 تا 15 هــزار تومان 
قیمت گذاری شده بود؛ این روزها یک ورقه از 
آن در داروخانه ها به قیمت ۴0 هزار تومان به 
فروش می رسد. داروی »آسنترا« دارویی ضد 

افسردگی است که در حال حاضر در داروخانه 
ها به قیمت 110 هزار تومان فروخته می شود 
که قیمت آن در روزهای قبل بســته ای ۲۶ 
هزار تومان بوده اســت. یــک ورقه قرص 
»استامینوفن کدوئین« اگر ۲ تا 3 هزار تومان 
قیمت داشــت این روزها اگر قصد دو ورقه از 
آن را داشــته باشــید باید 10 هزار تومان به 

متصدی داروخانه بپردازید. 
»ناپروکســن« برگه ای 5 هــزار تومان این 
روزهــا به قیمت ۲8 هــزار و 500 تومان به 
فروش میرســد و همه این ها بخش بســیار 
افزایش قیمــت داروهای عادی  از  کوچکی 
و روزانه مردم اســت. حــالا باید فکر کرد از 

داروهای همیشه کمیاب چه خبر؟
البته عده ای معتقدند حذف ارز اقلام اساسی 
و دارو بــه نفع همه گروه هــای کم درآمد و 
طبقه متوسط اســت، اما به گفته بسیاری از 
صاحب نظران این وضعیت اتفاق نخواهد افتاد 
و تجربه نیز این مورد را تایید می کند. به نظر 
افزایش  این  نتیجه  اولین  می رسد بی شــک 
بود؛  افزایش فقر عمومــی خواهد  قیمت ها، 
چرا که آمارها نشان می دهند چندین میلیون 
نفر فاقد بیمه در کشــور وجود دارند که اتفاقا 
کم درآمدترین و آســیب پذیرترین گروه های 
درآمدی در کشور نیز هستند. سوال اینجاست 
که با حذف ارز ۴۲00 دارو تکلیف این طبقات 

اجتماعی آسیب پذیر چه می شود؟
فرامرز اختراعی رئیس هیئت مدیره سندیکای 
تولید کننــدگان مواد دارویی، شــیمیایی و 
بســته بندی دارو در این رابطــه اظهار کرد: 
مقولــه حمایت از تولید داروهــای داخلی با 

افزایش نرخ ارز با هم متناقض هستند.
وی با بیان اینکه »زمانــی که افزایش نرخ 
ارز به وجود می آید لازم اســت برای تامین 
این مابه التفاوت ارزی که لازم اســت برای 
واردات بخشــی از اجزاء داروئی تولید داخلی 
پرداخت شــود چیزی حدود 50 هزار میلیارد 
تومان اضافه تر هزینه کنیــد« افزود: برای 
تامیــن این مقدار باید هزینه های مالی اش را 
به بانک ها پرداخت کــرد. فرض کنید بانک 
ها این قابلیت را داشــته باشند که این پول 
را پرداخــت کنند که در واقــع منبعی برای 

پرداخت ندارند.
رئیس هیئت مدیره سندیکای تولیدکنندگان 
مواد دارویی، شــیمیایی و بســته بندی دارو 
تصریح کرد: در چنین شــرایطی تولید داخلی 
دارو با لطمه روبرو می شود و لازم است دارو 
عینا وارد شــود و زمانی که دارو وارد  شــود 
هزینه هــای هنگفتــی دارد و دارو علاوه بر 

افزایــش نرخ ارز افزایــش قیمت نیز خواهد 
داشت.

وی با بیان اینکه »فرض کنید که بخشی از 
مبلغ را بانک ها پرداخت کنند« گفت: در این 
شــرایط اگر 50 هزار میلیارد تومان پرداخت 
کننــد همان مقدار را پس نمی گیرند؛ چرا که 
آن ها با سود این مبلغ را پس می گیرند و این 
ســود متاسفانه در یک مرحله نیست؛ چرا که 
زمانی که دارو تولید می شود باید باید تحویل 
شرکت های پخش داده شود؛ به همین دلیل 
شــرکت ها برای تولید باید ۷۲ هزار میلیارد 

تومان به بانک ها پس دهند.
برداشته شدن ارز ترجیحی به نظر ما 

طرح منطقی نیست
وی با بیان اینکه »بعد از دســت به دســت 
شدن دارو از زمان تولید تا زمانی که به دست 
 ۷0-۶0 حدود  چیزی  برســد؛  مصرف کننده 
هزار میلیارد تومان دارو گرانتر خواهد شــد« 
تشریح کرد: برداشــته شدن ارز ترجیحی به 
نظر ما طرح منطقی نیست و کاری که هزینه 
بیشــتری را بر مردم و کشور تحمیل می کند 

هیچ فایده ای ندارد.
اختراعــی تصریح کــرد: دارو بر خلاف همه 
تبلیغاتی که می کنند تنها کالایی اســت که 
همه یارانه اش به دست مردم می رسد؛ چون 
به شدت تحت کنترل است و در تمام کشور 
امکان ندارد دو تــا داروخانه دارو را با قیمت 
متفاوت بدهند.به گفتــه وی، بنابراین وقتی 
که یارانه به دســت مردم می رســید این چه 
جنجال و دعوایی بود که جای یارانه را عوض 
می کنند که هزینه های مالی هنگفتی بر دارو 
اضافه شــود. به نظر می رسد این امر فشاری 
بود که از ســمت مافیای دارو در آمد؛ چراکه 
آن هــا ذخیره های ســنگین ارزی آن طرف 
آب ها دارنــد و می خواهند ارز را با قیمت 30 

هزارتومان به کشور تحمیل کنند.
حذف ارز ترجیحی کار نامرغوبی است

اختراعی ادامه داد: حذف ارز ترجیحی از نظر 
ما کار نامرغوبی اســت و هزینه های بســیار 
ســنگینی را بر مردم تحمیل می کند و دولت 

هم توان جبران این هزینه ها را ندارد.
ســازمان غذا و دارو سازمان غذا و دارو بدون 

مجوز ارز اقلام زیادی را آزاد کرده است
رئیس هیئت مدیره سندیکای تولید کنندگان 
مواد دارویی، شــیمیایی و بســته بندی دارو 
درباره افزایش قیمت دارو های ساده در چند 
روز گذشته گفت: ســازمان غذا و دارو بدون 
اینکه مجوزی از مجلس داشــته باشــد؛ ارز 
اقلام زیادی را را آزاد کرده اســت که حتی 

شــامل داروهای معمولی می شود که نسخه 
هم نمی خواهند. شــاهد این بودیم یک ورقه 
ناپروکسن ۲۷ هزار تومان قیمت دارد  و دلیل 
آن هم این اســت که ارز آن ها آزاد شــده 
است و همین بلا را در داروهای دیگر اعمال 
و  داروســازان  نگرانی های  کرد.این  خواهند 
مردم اما انگار خیلی هم امر مهمی نیســت؛ 
چرا که وزارت بهداشت حرف دیگری دارد و 
اعلام می کند همه کمی ها و کاســتی ها حل 
می شــود و بدون اجازه و غیر منطقی دستبرد 

به جیب مردم زده نمی شود.
بهروز رحیمی، معاون توسعه وزارت بهداشت 
در ایــن رابطه توضیــح داد: درباره حذف ارز 
ترجیحــی که در لایحه نیز به مجلس اعلام 
شــد؛ مواردی که احتمال دارد هزینه از جیب 
مردم بالاتر ببرد؛ پیش بینی شــده است. با 
توجه بــه اینکه بیشــتر هزینه هــای ما از 
موارد داخل به صورت ریالی انجام می شــد، 

مشکلات کمی را داریم.
رحیمی تصریح کرد: با این کار در تولید دارو 
و واردات دارو با مشــکلاتی مواجه می شویم 
که دولت با پیش بینی آن؛ در قالب پرداخت 
یارانه از طریــق صندوق های بیمه و وزارت 
بهداشت این موارد جبران شود و مردم هزینه 

بیشتری را پرداخت نکنند.
با قول وزارت بهداشت حتی اگر ارز ترجیحی 
هم در نهایت تصویب دولت برداشــته شود، 
ضــرری متحمل مردم و تولید کنندگان نمی 
شــود. اما باز هم باید دید لایحه بودجه ای 
که به دســت مجلس رسیده است، در نهایت 
چگونه قرار است از ســوی دولت و دستگاه 

های دولتی اجرایی شود.

 محاسبات ما نشان 

می دهد اگر ارز دارو به 

صورت کامل حذف شود 

قیمت ها تا 4 برابر افزایش 

خواهد داشت، وقتی ارز 

دارو حذف شود فرض کنید 

دارویی که ۱۰ هزار تومان 

است به 4۰ هزار تومان 

خواهد رسید

اختراعی: سازمان 
غذا و دارو بدون اینکه 
مجوزی از مجلس 
داشته باشد؛ ارز اقلام 
زیادی را آزاد کرده 
است که حتی شامل 
داروهای معمولی 
می شود که نسخه هم 
نمی خواهند
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 ۳ اثر ایرانی به جایزه »تیفلو و تکتوس ۲۰۲۲« 
راه یافتند

سه کتاب حسی لمســی »یه چیزی اینجاست«، 
»زنبــور طلایــی ویزویز کنان کجــا می ره؟« و 
»آشــنایی قطعه گمشــده با دایره بزرگ« برای 
رقابت بین المللی »جایزه تیفلو و تکتوس ۲0۲۲« 

از طرف شورای کتاب کودک معرفی شدند.
بــه گزارش روزنامه »صبح امــروز« و به نقل از 
ایسنا، گروه جوایز کتاب برای کودکان با نیازهای 
ویژه شــورای کتاب کــودک از میان کتاب های 

رســیده سه عنوان »یه چیزی اینجاســت«، طراح و سازنده ســمانه نادری، »زنبور طلایی 
ویزویزکنان کجا می ره؟« طراح و ســازنده هاله حق بجانب و »آشــنایی قطعه گمشــده با 
دایره بزرگ« طراح و ســازنده ســودا آزادی را برای رقابت بین المللی جایزه تیفلو و تکتوس 
۲0۲3 معرفی کرد.کتـــاب حسی لمسی »یه چیزی اینجاست« برداشتی از حکایت »فیل در 
تاریکی« اســت که یکی از معروف ترین حکایت های تمثیلی دنیاست.همچنین کتاب حسی 
لمسی »زنبور طلایی ویزویزکنان کجا می ره؟« به شکل ساده ولی در عین حال گویا و روان 
به آموزش جهت یابی به خردســالان می پردازد. کتاب حســی لمسی »آشنایی قطعه گمشده 
با دایره بزرگ« اقتباس از داســتان »قطعه گم شده« شــل سیلوراستاین، با ابتکار و خلاقیت 
هنرمند به گونه ای چالش برانگیز و بازی گونه برای کودکان با آسیب بینایی طراحی شده است.

تکتوس موسســه ای فرانسوی است که فعالیت خود را از سال 1۹۹۹ در زمینه  ترویج ساخت 
کتاب های حسی لمسی در جهان آغاز کرده است. این موسسه با همکاری کشورهای متعدد، 
هر دو ســال یک بار جوایزی را به بهترین اثر حســی لمسی دریافت شده از سوی نمایندگان 

خود اهدا می کند.
 

»قهرمان « نامزد گلدن گلوب ۲۰۲۲ شد
اســامی نامزدهای گلدن گلــوب ۲0۲۲ دقایقی 
پیش اعلام شد و فیلم »قهرمان« اصغر فرهادی 

در بخش بهترین فیلم های بین المللی نامزد شد.
بــه گزارش روزنامه »صبح امــروز« و به نقل از 
مهر، پس از یک ســال پر تب و تاب برای گلدن 
گلوب و فشــار از نظر بی توجهی به تنوع نژادی 
در انجمن مطبوعات خارجی هالیوود، سرانجام با 
تغییراتی که در بدنه این انجمن ایجاد شــد هفتاد 

و نهمین دوره جوایز گلدن گلوب شــروع به کار کرد.در بخش بهترین فیلم بین المللی »کوپه 
شماره ۶«، »ماشین مرا بران«، »دست خدا« و »مادران موازی« با »قهرمان« اصغر فرهادی 

در میان نامزدها جای گرفته اند.
شماری از فیلم های مطرح امسال چون »بلفاست«، »تیک، تیک…بوم«، »پیتزا لیکوریک«، 
»قدرت ســگ«، »داستان وست ســاید«، »تل ماسه« و »شــاه ریچارد« در میان فهرست 
نامزدهای این جوایز جای دارند.از جمله در بخش کارگردانی که کنت برانا برای »بلفاست«، 
جین کمپیون برای »قدرت سگ«، مگی جیلنهال برای »دختر گمشده«، استیون اسپیلبرگ 
برای »داســتان وست ساید« و دنی ویلنو برای »تل ماســه« نامزد شده اند.در بخش بهترین 
بازیگر زن یک فیلــم موزیکال یا کمدی ماریون کوتیار برای »آنت«، آلانا هیم برای »پیتزا 
لیکوریک«، جنیفر لارنس برای »به بالا نگاه نکن«، اما استون برای »کروئلا« و ریچل زگلر 
برای »داســتان وست ساید« نامزد جایزه شده اند.در میان بهترین بازیگران مرد فیلم درام نیز 
»ماهرشــالا علی« برای »آواز قو«، خاویر باردم برای »ریکاردوس بودن«، بندیکت کامبربچ 
برای »قدرت ســگ«، ویل اسمیت برای »شــاه ریچارد« و دنزل واشینگتن برای »تراژدی 

مکبث« نامزد شده اند.

کشف ۱۳۸ شیء تاریخی هزاره اول قبل از میلاد
فرمانــده یگان حفاظــت وزارت میراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دستی از کشف و ضبط 138 
قلم شــیء تاریخی در استان کرمانشاه مربوط به 
دوره هــای هزاره اول قبل از میلاد، ساســانی و 
اسلامی خبر داد.به  گزارش روزنامه »صبح امروز« 
و به نقل از میراث آریا سردار حسن مهری، گفت: 
با توجه به اعلام نظر کارشناسان میراث  فرهنگی 
استان کرمانشاه، اشــیای مکشوفه دارای ارزش 

تاریخی بوده و قدمت آن ها دوره های هزاره اول قبل از میلاد، ساســانی و اســلامی تخمین 
زده شده است.وی ادامه داد: یگان حفاظت میراث فرهنگی استان کرمانشاه به محض کسب 
اخبار واصله از دوست داران میراث فرهنگی مبنی بر خرید و فروش مقادیری اشیای عتیقه در 
شــهر کرمانشاه، پس از احراز صحت خبر تیم زبده ای از نیروهای یگان حفاظت با هماهنگی 
مقام قضایی تشــکیل و با همراهی عوامل انتظامی به محل مورد نظر رفتند و ضمن رعایت 
موازین شرعی و قانونی در بازرسی از مغازه یک نفر از قاچاقچیان عتیقه تعداد 138 قلم شیء 
شــامل سکه، ســنجاق، آویز و انگشتر کشــف و ضبط کردند. فرمانده یگان حفاظت وزارت 
میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی افزود: در این عملیات متهم دستگیر شده به همراه 

پرونده متشکله برای سیر مراحل قانونی به مراجع قضایی استان معرفی شدند.

جوایز جشنواره بین المللی لهستان برای 
عکاسان ایرانی

جوایز جشنواره بین المللی ووینیچ ۲0۲1 در کشور 
لهســتان به عکاســان ایرانی و همچنین جایزه 
بهترین کلــوپ حاضر در جشــنواره به »کلوپ 

عکس فوکوس« از ایران رسید
بــه گزارش روزنامه »صبح امــروز« و به نقل از 
روابــط عمومی فیــاپ در ایران، در جشــنواره 
بین المللی ووینیچ که در کشــور لهستان برگزار 
شد، عکس »سیگار« از مرجان تقی پور فهندری 

مدال طلا GPU )اتحادیه جهانی عکاســی( و عکس »در میان روشــنایی و تاریکی« از وی 
مدال نقره GPU )اتحادیه جهانی عکاسی(، عکس »مرد تنها« از عباس حاجی حسین کلانتر 
مدال برنز PSA )انجمن عکاسی آمریکا( و عکس »لینچان3« از مهدی زابل عباسی روبان 

افتخار GPU )اتحادیه جهانی عکاسی( را دریافت کرد.
همچنین جایزه بهترین کلوپ جشــنواره، به »کلوپ عکس فوکوس« از ایران و اعضای آن 
تعلق گرفت.در جشنواره بین المللی ووینیچ که زیر نظر فدراسیون جهانی هنر عکاسی )فیاپ( 
و PSA برگزار شد، آثاری از عکاسان عضو کلوپ عکس فوکوس )نمایندگی فیاپ در ایران( 
شامل مرجان تقی پور فهندری، مهدی پارسائیان، امیدرضا پورنبی، امیرحسین هنرور، مهدی 
زابل عباسی، امیرحسین یوسفی کیســاری، عباس حاجی حسین کلانتر، علی سامعی، احمد 
خطیری، رضا برادران اصفهانی، سحر حاجی غنی زاده، سینا خانبابایی، عرفان آقابابائی، مریم 

خالقی زاده و میرعلی پرندک در بخش های مختلف جشنواره پذیرفته شدند.
فدراســیون بین المللی هنر عکاســی )فیاپ( که به عنوان تنها موسســه بین المللی در زمینه 
عکاســی از طرف یونسکو به رسمیت شناخته شده است، در سال 1۹۴۶ پایه گذاری شد و از 
آن سال تاکنون واســطه ای برای برقراری ارتباط بین موسسات ملی عکاسی در کشورهای 

مختلف جهان بوده است.

خبر

»صبح امروز« افزایش بودجه وزارت میراث فرهنگی گردشگری و صنایع دستی را بررسی می کند؛

لزوم حمایت ویژه از تمدن باستانی ایران
بــه عقیده کارشناســان 
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فرهنگی،  میراث  حوزه 
گردشــگری و صنایع 
این  توســعه  دستی، 
صنعــت مبتنــی بــر 
و  فرهنگــی  شــرایط 
جاذبه هــای  همچنیــن 
طبیعی و تاریخی کشــور 
و  ســازنده  تعامل  باعث 
موثر با جهــان و معرفی 
هرچه بهتــر هنر صنایع 

دستی ایرانیان می شود.
هرچند باید اشاره کنیم که امروزه اهمیت این 
صنعت در ایجاد اثرات مثبت فرهنگی و حتی 
اقتصادی در ســطح دنیا به طور روزافزونی 
آشکارتر شده و دولتمردان چه در کشور های 
توسعه یافته و چه در حال توسعه، گردشگری 
را به عنوان یکی از عوامل مهم ایجاد اشتغال 

و کاهش نرخ بیکاری می دانند.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« در لایحه 
بودجه 1۴01، بودجه وزارت میراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دستی با رشد 5۴درصدی 
نسبت به سال جاری، به ۲هزار و 1۴۷میلیارد 

و ۲51میلیون تومان رسیده است.
بر این اســاس بودجــه ایــن وزارتخانه از 
یک هــزار و 3۹۴میلیــارد و 3۲۲میلیــون و 
۴00هزار تومان به ۲هــزار  و 1۴۷میلیارد و 
۲51میلیون تومان در سال آتی خواهد رسید.
در این لایحه، برای صیانت از میراث فرهنگی 
جمهــوری اســلامی ایــران یک هــزار و 
برای  تومــان،  ۷3۹میلیون  و  138میلیــارد 
سیاســت گذاری، راهبری و توســعه صنعت 
گردشگری ۶5۶میلیارد و ۶۹1میلیون تومان 
و همچنیــن برای حمایت از ارتقا و توســعه 
5۷۲میلیون  و  ۲11میلیــارد  صنایع دســتی 

تومان در نظر گرفته شده است.
علاوه بر بودجه ســالانه وزارت، همچنین در 
ردیف ۶8 اعتبــارات متمرکز درآمد؛هزینه در 
جدول شماره ۹ )برآورد اعتبارات ردیف های 
متفرقــه ســال 1۴01( نیز مبلــغ ۹میلیارد 
تومان به توســعه و گســترش فعالیت های 
ایران گردی و جهان گــردی )موضوع قانون 
اصلاح مــواد ۲ و ۷ قانون توســعه صنعت 
ایران گــردی و جهان گــردی(، در ردیف 1۲ 
در  )موقت(  مــوردی  ردیف های  اعتبــارات 
جدول شماره ۹ )برآورد اعتبارات ردیف های 
متفرقه سال 1۴01( مبلغ ۲میلیارد تومان به 
کمک و ارائه حمایت مالی به تأمین سرمایه 
اولیه صندوق توســعه و احیا و در ردیف 5۴ 
در  )موقت(  مــوردی  ردیف های  اعتبــارات 
جدول شماره ۹ )برآورد اعتبارات ردیف های 
متفرقــه ســال 1۴01( مبلــغ ۲5میلیارد و 
۶50میلیــون تومان برای آزادســازی حریم 
مجموعه تاریخی فرهنگی هگمتانه اختصاص 

یافته است.
کمبود بودجه موجب نابودی سرمایه های 

ارزشمند تاریخی و فرهنگی
یک فعال حوزه صنایع دســتی و گردشگری 
در گفتگو با »صبح امروز« با اشــاره به اینکه 
» کمبــود بودجه در حوزه میــراث فرهنگی 
موضوع تکراری اســت، اما در ســال آینده 
امیدواریم این افزایــش بیش از 50درصدی 
کمکی به حال این صنعت باشــد« می گوید: 
اگر مرمت و حفظ آثار تاریخی به بهانه کمبود 
بودجه و ... به تعویــق بیفتد، موجب نابودی 
ســرمایه های ارزشــمند تاریخی و فرهنگی 

کشور می شود.
محمد طاهری ادامه می دهد: ایران کشوری 
با تمدن طولانــی و بالتبع غنــی از میراث 
فرهنگی و آثار تاریخی است که هرچند حفظ 

و نگهداری آن ها دغدغه ای همیشگی بوده، 
امــا ارزش این میراث در ایران به درســتی 

تعریف و درک نشده است.
وی با اشــاره به اینکه »صنعت گردشگری 
پس از صنایع نفت و خودروســازی در رتبه 
ســوم درآمدزاترین صنایع در دنیا قرار دارد« 
بیان می کنــد: ایران به رغــم برخورداری از 
تمدن و تاریخ کهن، تنوع طبیعی چهار فصل 
و آداب، رســوم و سنن اسلامی و باستانی به 
دلیل اینکه بر صنعت نفت در طی سال های 
متمادی تکیه داشته، از این فرصت کمترین 

بهره را برده است.
افزایش بیش از 50درصدی بودجه سال 

آتی می تواند امیدوار کننده باشد
وی با بیان اینکه »در ســال های اخیر بناها 
و آثــار زیادی بــه رغــم ارزش تاریخی، به 
فراموشــی ســپرده و یا تخریب شده است« 
مطرح می کند: دلیل ایــن موضوع علاوه بر 
مدیریــت ناکارآمد فرهنگی بــه نبود بودجه 
مناســب نیز بازمی گردد که خوشــبختانه با 
توجه بــه افزایش بیش از 50درصدی بودجه 
سال آتی در این حوزه می تواند امیدوار کننده 

باشد.
این پژوهشــگر آثار باســتانی بیان می کند: 
تخریب بافت هــای تاریخی بــه بهانه های 
مختلف و نبــود توانایی کافی جهت حفاظت 
از آثــار، تامین نشــدن اعتبار بــرای مرمت 
بناهای تاریخی و افزایش سرقت آثار از جمله 
مشکلاتی است که میراث فرهنگی ایران با 

آن دست و پنجه نرم می کند.
بودجه در راستای جذب گردشگر و 

صادرات بیشتر صنایع دستی
میراث فرهنگی،  وزارت  می کنــد:  تاکید  وی 
گردشــگری و صنایع دســتی و سازمان های 
تابعه آن می تواند هــم در فرهنگ و هم در 

اقتصاد که با توجه به شرایط فعلی کشور باید 
بیشتر مورد توجه باشد، فعال شود و همچنین 
در اجرای سیاست درســت اقتصاد مقاومتی 

گام بردارند.
طاهری ابراز می کند: ما می توانیم در ســایه 
فعالیت این ســازمان و بخش خصوصی هم 
برای جذب گردشــگر، هم بــرای صادرات 
بیشــتر صنایع دســتی و هم بالتبع اشتغال 

جوانان موفقیت های خوبی داشته باشیم.
بازگشت سرمایه و ارز توسط گردشگران 

خارجی
این فعال حوزه صنایع دستی و گردشگری با 
بیان اینکه »صنعت گردشگری یک پیشران 
اقتصادی و فرهنگی اســت« می افزاید: این 
صنعــت اثر فزاینــده ای در تولید داشــته و 
قدرت اشــتغال زایی آن به صورت مستقیم و 
غیر مستقیم از بســیاری از بخش های دیگر 
اقتصادی بیشتر است و توســعه آن مطمئناً 
باعث رشد پر شتاب اقتصادی همراه با بهبود 
توزیع درآمد در کشــور خواهد شد. بنابراین 
لزوم توجه ویــژه به آن بایــد در راس قرار 
گیرد، چراکه بی شــک به بازگشت سرمایه و 
ارز توسط گردشــگران خارجی به کشور می 

انجامد.
وی تاکیــد می کند: طبــق آمار های اعلام 
شده چندی پیش از ســوی سازمان جهانی 
جهانگردی، ایران از لحاظ جاذبه های طبیعی 
در رتبه پنجم و از نظــر جاذبه های تاریخی 
در رتبه دهم کشــور های دنیــا قرار دارد، اما 
متأســفانه در بهره گیری از این منابع، سهم 
کمتر از یک درصد کل درآمد های گردشگری 
جهان را به خود اختصاص داده اســت. این 
در حالی اســت که در یک دهه آینده صنعت 
گردشگری در رتبه نخست اقتصاد جهان قرار 

می گیرد.

لزوم توجه به زیرساخت های لازم
طاهری با اشاره به »ســند راهبردی توسعه 
گردشــگری« می افزاید: در چشم انداز پیش 
بینی شــده برای حوزه گردشــگری ایران با 
عنوان »ســند راهبردی توسعه گردشگری« 
آمده اســت که صنعت گردشگری جمهوری 
اســلامی ایران بر اســاس ارزش های حاکم 
بر کشــور، درافــق 1۴0۴ با اتخــاذ رویکرد 
توســعه پایدار، همه جانبه، متوازن و استفاده 
منطقی از میراث تاریخی، فرهنگی و طبیعی 
بــا اســتفاده حداکثری از مشــارکت بخش 
خصوصی بــه عنوان یکی از پیشــران های 
توسعه کشــور و جزء کشور های برتر منطقه 
خواهــد بود. بنابراین برای دســتیابی به این 
مهم زیرســاخت های آن باید از اکنون آمده 
شــود و این افزایش بودجه نه تنها در بودجه 
ســال آتی، بلکه در بودجه های سال های بعد 

نیز باید با همین افزایش مواجه باشد.
ایــن فعال حــوزه صنایع دســتی می گوید: 
همچنین در بخش صنایع دســتی در ایران 
توانمنــدی و هنرمندی بســیار زیادی وجود 
دارد و بیــش از دو میلیــون نفر دراین زمینه 
مشــغول به کار هستند که بخش عمده ای از 
این جامعه را زنان تشکیل می دهند. بنابراین 
ما باید با استفاده صحیح از بودجه این بخش، 
این کار را توسعه دهیم و زمینه ها و امکانات 

جدیدی دراین بخش فراهم کنیم.
طاهــری در پایان بنــدی صحبت های خود 
تصریح می کند: فقدان عزم جدی ملی برای 
توسعه گردشگری، مشکلات سیاسی و نحوه 
تعامل با دنیای خارج، عدم پایبندی به اجرای 
برنامه های مصوب و همچنین عدم توســعه 
زیرساخت های گردشگری کشور از مهمترین 
دلایل عقب ماندگی صنعت گردشــگری و 

صنایع دستی ایران است.

کارگردان ایرانی از جشنواره »جاده ابریشم« جایزه گرفت برگزاری جشنواره استانی تئاتر کوتاه جوان در خراسان شمالی

 اسپیلبرگ گیشه را ناامید کرد

تورج اصلانی جایزه کارگردان نوگرای جشــنواره بین المللی 
فیلم »جاده ابریشم« چین را به خود اختصاص داد.

بــه گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایســنا، تورج 
اصلانی با فیلم سینمایی »بی سرزمین« سومین ساخته بلند 
خود، جایزه کارگردان نوگرا و تندیس »راه ابریشــم طلایی« 
بخش رقابتی اصلی هشتمین جشنواره بین المللی فیلم »جاده 

ابریشم« را در کشور چین از آن خود کرد. 
فیلم سینمایی »بی ســرزمین« به نویسندگی، کارگردانی و 
تهیه کنندگــی تورج اصلانی، تولید کمپانی ســینمایی »ماد 
مووی« و محصول کشــور عراق، در جدیدترین و ســومین 
اکــران جهانی خود، در بخش رقابتی اصلی هشــتمین دوره 
جشــنواره بین المللی فیلم »جاده ابریشم« در شهر فوژو در 

کشور چین روی پرده  رفت.
تورج اصلانــی در پیام ویدئویــی برای مراســم اختتامییه 
هشــتمین دوره جشنواره »جاده ابریشم« چین گفت: »سلام 
و سپاس از داوران محترم جشــنواره بین المللی فیلم »جاده 
ابریشــم« کشــور چین، برای توجه به فیلم سینمایی »بی 
ســرزمین«. عنوان این جایزه )کارگردان نوگرا(؛ یادآور اعتبار 
هنر در سینماســت و همین طور برای من، انگیزه برای ادامه 

نگاه نامتعارفم خواهد بود«. 

پخــش بین المللی فیلم »بی ســرزمین« به عهده شــرکت 
»تصویر گســتر الهه پارســی« )الی ایمیج( به مدیریت الهه 

نوبخت است.
جشــنواره بین المللی فیلم »جاده بریشم« با حضور »هوانگ 
جیانشــین« کارگردان چینــی در راس هیــات داوران و با 
نمایش بیش از 100 اثر از کارگردانان کشــورهای جهان در 
بخش هــای مختلف از جمله؛ بخش »رقابتی اصلی«، بخش 
»پانوراما«، بخــش غیررقابتی، بخش »بازارهای فیلم« و ... 
در روزهای 1۷ تا ۲1 آذر ماه جاری )8 تا 1۲ دسامبر ۲0۲1( 

در شهر فوژو در کشور چین برگزار  شد.

معاون امور هنری و ســینمایی فرهنگ و ارشــاد اســلامی 
خراسان شــمالی، از برگزاری ششمین جشنواره استانی تئاتر 
کوتاه جوان با عنوان »امید« به میزبانی شهرستان های گرمه 

و جاجرم خبر داد.
به گــزارش روزنامــه »صبح امــروز« و به نقل از ایســنا، 
ابوالحسن حیدری اظهار کرد: ششمین جشنواره استانی تئاتر 
کوتاه جوان با عنوان »امید« به منظور استعدادیابی و پرورش 
نوجوانــان و جوانان علاقمند به هنر والای نمایش و معرفی 

آن ها به جامعه تئاتر استان برگزار می شود.
وی بــا بیان اینکه این جشــنواره در دو بخش صحنه ای و 
خیابانی اجرا می شــود، بیان کرد: حفــظ و صیانت از حریم 
خانواده، آگاهی بخشــی در خصوص آسیب های اجتماعی، 
بازشناسی و بازآفرینی باورهای  بومی و محلی، امید آفرینی، 
کارآفرینــی و رفع موانع تولیــد، بازنمایی و انعکاس فرهنگ 
ایثار و شــهادت در رفتار اجتماعی، فضای مجازی و آگاهی 
سازی و شهروند مسئول و استفاده درست از فضای مجازی 

از محورهای این جشنواره است.
حیــدری با بیان اینکه گروه های نمایشــی تــا 15 دی ماه 
فرصــت دارند آمادگی خود را جهت حضور در جشــنواره به 
دبیرخانه اعلام کننــد، اظهار کرد: بازبینی آثار و اعلام نتایج 

ســیزدهم تا پانزدهم بهمن ماه و زمان برگزاری جشــنواره 
چهارم و پنجم اسفند ماه خواهد بود.

معاون امور هنری و ســینمایی فرهنگ و ارشــاد اســلامی 
خراســان شــمالی افزود: برگزاری ورکشــاپ تخصصی از 

مهم ترین رویکردهای دبیرخانه در ایام جشنواره خواهد بود.
به گزارش  فرهنگ و ارشاد اســلامی خراسان شمالی، وی 
گفت: علاقــه مندان می توانند برای دریافت فراخوان و فرم 
ثبت نام به پورتال اطلاع رســانی فرهنگ و ارشاد اسلامی 
خراسان شــمالی به آدرس khsh.farhang.gov.ir مراجعه 
و یا برای کسب اطلاعات بیشــتر با شماره 053۲505۴۶۲ 

تماس حاصل کنند.

»داستان وست ساید« ساخته جدید استیون اسپیلبرگ کارش 
را بــا فروش ناامید کننده 10 میلیون دلاری در گیشــه آغاز 

کرد.
به گــزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ورایتی، فیلم 
»داستان وست ساید« ساخته استیون اسپیلبرگ که بازسازی 
فیلم موزیکال و مشهور کلاسیک دهه 1۹50 است، در باکس 
آفیس آمریکا با شکســت سختی روبه رو شد و از نمایش در 
۲8۲۹ ســالن ســینما در اولین آخر هفته اکرانش تنها 10.5 
میلیون دلار کسب کرد.این فیلم که محصول دیزنی و قرن 

بیســتم اســت و با بودجه 100 میلیون دلاری ساخته شده، 
جمعه و پنجشــنبه شب گذشته ۴.1 میلیون دلار و شنبه 3.8 
میلیون دلار فروخت.هر چنــد یکی از دلایل این فروش به 
زمان اکرانش مرتبط اســت که با فاصله نامناسبی از سال نو 
راهی سینماها شــده اما در در هر حال شروعی ناامید کننده 
برای فیلمی است که منتقدان آن را یکی از فیلم های خوب 
ســال خواندند. شاید گفته شــود فیلم موزیکال برای دوران 
کرونا مناســب نیســت اما چند ماه پیش برادران وارنر فیلم 
موزیکال »در ارتفاعات« را راهی ســینماها کردند که کارش 

را با فروش 11.5 میلیون دلاری آغاز کرد.با وجود این هنوز 
نشــانه های مثبتی برای اکران فیلم های خانواده محور وجود 
دارد و »انکانتو« یا »افسون« دیزنی همچنان مخاطبان خود 
را دارد و پــس از ۲ تعطیلات آخر هفته که در رتبه اول بود، 
ایــن هفته با فروش ۹.۴ میلیــون دلار از نمایش در 3۷50 
سالن سینما به رتبه دوم ســقوط کرد. این انیمیشن تاکنون 
فروشی ۷1 میلیون دلاری در آمریکا و فروشی 150 میلیون 
دلاری در سطح جهان را ثبت کرده است.»شکارچیان روح: 
زندگی پس از مرگ« ســونی نیز همچنــان گزینه محبوب 

تماشــاگران مرد است و در چهارمین هفته اکرانش با فروش 
۷.1 میلیون دلار جایگاه ســوم گیشــه را به خود اختصاص 
داده و در مجموع فروشــش را از ابتــدا تاکنون به رقم 11۲ 
میلیون دلار رسانده است.جایگاه چهارم را نیز »خانه گوچی« 
با فروش ۴ میلیون دلاری کســب کرد و مجموع فروشش 
در آمریکا را به ۴1 میلیون دلار رســاند.»ابدی ها« از دیزنی 
و مــارول نیز با فروش 3.1 میلیون دلار از نمایش در 3030 
سالن سینما فیلم پنجم از نظر فروش شد. این فیلم تا امروز 

1۶1 میلیون دلار در آمریکا فروخته است.
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عضو هیات رئیسه شورای اسلامی شهر مشهدمقدس:

 مردم؛ متضرر اصلی فقدان مدیریت 
یکپارچه شهری

عضو هیات رئیسه شورای اسلامی شهر 
مشهدمقدس گفت: مردم در مطالبه گری 
خواســته ها و نیازهای خود از نهادهای 
متولی امر دچار ســردرگمی هســتند و 
نمی دانند این مســائل را از چه طریقی 
دنبال کنند که بیانگــر فقدان مدیریت 

واحد و یکپارچه شهری است.
به گزارش صبح امروز، فاطمه سلیمی با 
بیان اینکــه یکی از خلاء های مدیریتی 
کشــور، نبود مدیریت یکپارچه شهری 

است، اظهارکرد: این موضوع را در جلسه با نمایندگان مجلس شورای اسلامی و استاندار خراسان 
رضوی مطرح کرده و مورد تاکید قرار دادیم.

وی با اشاره به نشست های مردمی مختلفی که اعضای شورای شهر در محلات و مناطق مختلف 
تاکنون برگزار کرده اند، گفت: در این جلسات مطالبات مختلفی از سوی شهروندان مطرح می شود 

که متولی خیلی از آنها شهرداری نیست.
ســلیمی افزود: مردم در مطالبه گری خواســته ها و نیازهای خود از نهادهــای متولی امر دچار 

سردرگمی هستند و نمی دانند این مسائل خود را از چه طریقی دنبال کنند.
عضو هیات رئیسه شورای اسلامی شهر مشهدمقدس مطرح کرد: عمده شهروندان گمان می کنند 
که شهرداری متولی و مسئول پاسخگویی به تمام نیازهای آنهاست؛ درصورتیکه اینگونه نیست 
و دستگاه های دیگر مسئول هستند؛ همین عدم مدیریت یکپارچه سبب شده تا نتوانیم به تمامی 

شهروندان پاسخگویی مناسب داشته باشیم.
ســلیمی گفت: همین نبود مدیریت واحد موجب موازی کاری و اتلاف و هدررفت وقت و منابع 

می شود و نمی توان اولویت بندی و تقدم و تاخر پروژه ها را در دستورکار داشت.

نقشه توزیع جغرافیایی پروژه های عمرانی و 
تملکات تهیه می شود

رئیس کمیســیون عمران، حمل ونقل و 
ترافیک شورای شهر مشهدمقدس گفت: 
برای اولین بار، شهرداری مکلف شده در 
پیوست های لایحه بودجه، نقشه توزیع 
جغرافیایی پروژه های عمرانی و تملکات 

را تهیه و به شورای شهر ارائه دهد.
ایمان فرهمندی با اشاره به نشستی که 
اخیرا با اهالی محله پورســینا داشت، با 
بیان اینکه اعضای شورای شهر، نماینده 
شما مردم هســتند، اظهارکرد: براساس 
دغدغه مندی خود و با تکیه بر دانش و 

تجربه، آمده ایم تا گرهی از مسائل شهر را باز کنیم.
وی درخصوص گلایه شهروندان مبنی بر الزام به پرداخت بهای تجاری دائم، جایگزین تجاری 
موقت، گفت: پیشنهاد اجاره به شرط تملیک در این خصوص مطرح شده و اگر به تصویب برسد، 
نه منع قانونی دارد و نه ضرری برای شهرداری و شهروندان؛ امیدواریم از این طریق بتوان گامی 

در جهت رفع یکی از دغدغه های مردم برداریم.
فرهمندی با بیان اینکه شــورای شــهر در جهت حل مســائل و مشــکلات زیرساختی شهر 
سیاست گذاری می کند، افزود: از سوی دیگر، اعتبارات و بودجه را باید به شکل مناسبی جهت دهی 

و آن را به سمت حاشیه شهر متمایل کنیم.
رئیس کمیسیون عمران، حمل ونقل و ترافیک شورای شهر مشهدمقدس تصریح کرد: براساس 
همین نگاه، برای اولین بار، شــهرداری مکلف شــده در پیوست های لایحه بودجه، نقشه توزیع 

جغرافیایی پروژه های عمرانی و تملکات را تهیه و به شورای شهر ارائه دهد.
فرهمندی با اشاره به تبصره 1۶ بودجه و اعتباری که در این قالب برای تملک املاک در مسیر 
پیش بینی شده است، گفت: تاکنون از اعتبار 100 میلیارد تومانی این ردیف، 5 میلیاردتومان هزینه 
و ۲ پلاک خریداری شده است؛ به شهردار مشهد تاکید کردیم که به سمت بازگشایی معابر اصلی 

در حاشیه شهر، همچون خیابان های آوینی، رسالت، خواجه ربیع، پورسینا و ... برود.
وی با بیان اینکه شرط تخصیص این 100 میلیاردتومان، تحقق و تامین آن از سوی شهرداری 
است، اظهارکرد: متاسفانه در دوره گذشته، شهرداری فاقد نظم مالی و مدیریتی مناسب بوده است؛ 
زحماتی صورت گرفته که آن را ارج می نهیم ولی این بی نظمی ها امروز ما را گرفتار کرده است.

فرهمندی گفت: شــورای ششم قدم در عرصه گذاشته تا الگوی مدیریتی و مالی را اصلاح کند؛ 
خود را نســبت به شــما مردم متعهد می دانیم ولی نیازمند همراهی و کمک شما هم هستیم و 

فرصت می خواهیم.
رئیس کمیسیون عمران، حمل ونقل و ترافیک شورای شهر مشهدمقدس با بیان اینکه همه کار و 
رسالت شورای شهر، حضور و بازدیدهای میدانی نیست، افزود: اعضای شورا، باید روی گره های 
شهر و شهروندان هم تمرکز کنند و در این مسیر نیازمند تعامل و گفتگو با دستگاه ها و نهادهای 

مختلف شهر هستیم.
فرهمندی درخصوص گلایه شــهروندان در بحث اتوبوس، تصریح کرد: کمبود اتوبوس داریم و 
این مهم بر کســی پوشیده نیست؛ از سوی دیگر منابع مالی شهرداری هم محدود و توان داخل 

نیز به شدت کاهش یافته.
وی افزود: در عین حال، جلسات متعددی با دو تولیدکننده بزرگ اتوبوس در کشور داشتیم و قرار 
شده از سال آینده شاهد ورود ناوگان اتوبوسرانی جدید به شهر باشیم؛ اتوبوس هایی که هر کدام 

۴.5 میلیارد تومان برای شهرداری هزینه دارد.
فرهمندی گفت: شــهروندان باید بدانند که این هزینه ها بــرای ارائه خدمات بهتر و مطلوب تر، 
از محل همین پول های دریافتی از خودشــان اســت؛ آن هم در شــرایطی که شاهد تصویب 

سیاست های انقباضی در زمینه منابع درآمدی شهرداری ها از بودجه کل کشور را شاهد هستیم.

کاهش محسوس دما در شمال شرق کشور

ورود سامانه جدید بارشی از جمعه
رشناس ســازمان هواشناسی از آسمان 
صاف و جــوی آرام همــراه با افزایش 
غلظت آلاینده ها و کاهش دید و کیفیت 
هوا در شهرهای صنعتی و پرجمعیت تا 

پایان هفته خبر داد.
کبــری رفیعی، کارشــناس ســازمان 
هواشناسی در گفت وگو با خبرنگار پایگاه 
تازه ترین  راه وشهرسازی،  وزارت  خبری 
وضعیت جوی کشــور را بــرای امروز 
بیست ودوم آذر و روزهای آینده تشریح 

کرد.
رفیعی گفت: امروز مناطقی از اســتان های گیلان، مازندران، گلستان، خراسان شمالی و شمال 
خراســان رضوی و فردا در گیلان و خراســان رضوی بارش پراکنده باران رخ می دهد. طی این 
دو روز در شمال شرق کشور کاهش محسوس دما اتفاق می افتد و در سایر مناطق کشور تا روز 
پنجشنبه جوی آرام حاکم خواهد بود که پیامد آن افزایش غلظت آلاینده ها در شهرهای صنعتی 

و پرجمعیت است.
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 ش
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رئیس شورای اسلامی شهر مشهد در تحریریه صبح امروز اعلام کرد: 

جلوگیری از انتشار تحقیق و تفحص؛ هرگز
با  گذشت 100 روز از فعالیت ششمین شورای اسلامی شهر 
مشهد، حســن موحدیان رئیس شورای شــهر با حضور در 
تحریریه صبح امروز در خصوص برخی مسائل اظهار نظر و 

به سوالات ما پاسخ داد.
وضعیت حمل و نقل عمومی در کلانشهرمشــهد 
به توجه جدی مسئولان نیاز دارد؛ وضعیت برای 
پاسخگویی به نیازهای شهر مشهد چگونه است؟

خط یک و دو قطار شــهری مشــهد در حال حاضر با تمام 
ظرفیت در اختیار خدمت رسانی به مردم مشهد مقدس است 
و در تلاشیم تاایستگاه شهدای سلامت خط دو را هرچه سریع 

تر جهت استفاده شهروندان به بهره برداری برسانیم
حفاری در خطوط سه و چهار در حال انجام می باشد که این 
حفاری در خط چهار به ســبب وجود خانه های ساخته شده 
بدون درنظرگیری مسائل مهندسی در مسیر حفاری با سرعت 

کمتری در حال انجام است.
در خصوص خدمت رسانی در بخش اتوبوسرانی تنها به دنبال 
افزایش میزان ناوگان اتوبوس در شهر نیستیم بلکه معتقدیم 
باید با اصلاح مسیرهای عبور و مرور و افزایش میزان خطوط 
بی آر تی ســرعت خدمت رسانی به شــهروندان و زائران را 

فراهم کنیم.
به منظور افزایش نــاوگان حمل و مقل عمومی قراردادی با 
شرکت ایران خودرو منعقد نموده و در حال حاضر مذاکراتی 
با دولت جهت دریافت 300 میلیارد تومان اوراق مشــارکت 

انجام داده ایم.
در این راســتا قراردادی با صنایع اصفهان جهت خرید 100 
دستگاه اتوبوس منعقد شــده بود که به سبب مشکلات به 
وجود آمده برای طرف مقابل به ۲5 دســتگاه اتوبوس تقلیل 
پیدا کرد؛ ما شــاهد عدم توانائی صنایع اصفهان برای تامین 
100 دســتگاه اتوبوس بودیم که بخشــی از آن مربوط به 
تحریم بود بنابراین به ســبب احترامی که برای طرف مقابل 
قائل بودیم با آنها برای دریافت ۲5 دستگاه اتوبوس به توافق 

رسیدیم.
آن چیــزی که در این شــرایط باید مورد توجــه قرار بگیرد 
افزایش میزان سرعت تردد اتوبوسرانی است؛ این اتفاق جز با 

ایجاد خطوط بی ار تی امکان پذیرنیست.
افرادی که از وسائل نقلیه استفاده می کنند به شهر کمک می 
کنند بنابراین ما نیز در مقابل باید شرایطی را ایجاد کنیم که به 
این شهروندان توجه بیشتری صورت بگیرد؛ برای تحقق این 
امر افزایش روز افزون اتوبوس امکان پذیر نیست بنابراین باید 

استراتژی و راهبرد را در این خصوص تغیر دهیم.
در حال حاضر در خط یک قطار شــهری با کمبود 
60 واگن مواجه هســتیم؛ آیا برنامه ای عملیاتی 
برای جبران این کمبود وجود دارد؟ از توان داخل 
کشور برای رفع این کمبود می توان استفاده کرد؟

در سفری که همکاران ما به تهران داشته اند تلاش شده تا 
برای خط چهارم بودجه ای مناسب از دولت دریافت شود که 

این موضوع تحت موافقت های اولیه قرار گرفته است.
در حال حاضر جابه جایی یک دستگاه حفار تونل قطار شهری 

برای شــهرداری هزینه های بســیار بالایی را در بر خواهد 
داشت؛ ما مسیر پیشــرو در خصوص خطوط قطار شهری را 
دنبال و ادامه خواهیــم داد و نمی توانیم بگوییم که در دوره 

مسئولیت خود توجه کمتری به این حوزه خواهیم داشت.
در حال حاضر تنها خط قطار شــهری که در سراسر ایران به 
صورت »LRT« مورد اســتفاده قرار میگیرد خط یک قطار 
شهری مشهد است بنابراین این منطقی نیست که برای تامین 
۶0 واگن کمبود در خط یک دســت به مهندسی معکوس و 
ایجاد خط تولید واگن در داخل کشور بکنیم و ترجیح میدهیم 
با مذاکراتی که در دســت انجام داریم این کمبود را با خرید 

واگن از کشور چین برطرف کنیم.
هزینه های اصلی در خصوص ایجاد خطوط قطار شــهری 
پس از حفاری ها ظهور می کنند و ما شاهد هزینه های بسیار 
سرســام آور برای تجهیز ایستگاه ها و تکمیل خطوط قطار 
شهری هســتیم؛ برای تکمیل خطوط قطار شهری از دولت 
کمک خواهیم گرفت و خودمان نیز تلاش می کنیم تا بخشی 

از این هزینه را تامین کنیم.
در دوره چهارم هزینه جاری جهت نگهداری شهر 
3 میلیارد تومان بود که این مبلغ در دوره پنجم به 
11 میلیارد تومــان افزایش پیدا کرد؛ در 4 ماهی 
که از دوره ششم مدیریت شهری می گذرد هزینه 

روزانه شهر به صورت تقریبی چقدر بوده است؟
افزایش هزینه ها به معنای حیف و میل بیت المال نیســت؛ 
با افزایش میزان تورم و همچنین اضافه شدن حقوق کارمند 

و کارگر ما شاهد رشد روزافزون هزینه های جاری هستیم.
در حال حاضر هزینه های جاری نگهداری یک روز از شــهر 
مشــهد مقدس حدود 15 میلیارد تومان اســت که عمده آن 

مربوط به مسئله خدمات شهری و فضای سبز می باشد.
با توجه به ابلاغ طرح تفصیلی بســیاری از درگاه 
های تراکم فروشی برای مدیریت شهری مسدود 
خواهد شــد؛ برای جبران هزینه های ناشــی از 
کاهش میزان تراکم فروشــی در شهر برنامه ای 

دارید؟
در حال حاضر در مناطق نه و یازده طرح تفصیلی ابلاغ شده 
است اما باید به اینکه اشاره کرد که با طرح فعلی ابلاغ شده 
تراز در این دو منطقه منفی شده است؛ با این شرایط ما مجبور 
خواهیم بود از درآمد ســایر نقاط شهر برداریم تا خلا موجود 
در این دو منطقه را پوشش دهیم که این یک اتفاق نشدنی 

است.
بیشترین محل درآمد شهرداری از مناطق نه و یازده است و 
سایر مناطق شهرداری آنچنان ساخت و سازی ندارند و ما در 
شورای شهر انتظار داریم طرح تفصیلی به گونه ای باشد که 
در مناطق مذکور تراز از حالت منفی به صفر برسد؛ به صورت 
کلی باید گفت که طرح تفصیلی به نظر ما جالب نیســت و 

مشکلاتی را همراه خود دارد.
با وجود تمامی اختلاف نظرها به صراحت اعلام می کنم که 
برخلاف مســیر قانون حرکت نخواهیم کرد و در این مسیر 
شورای ششم کوچکترین تخلفی از قانون انجام نخواهد داد؛ 

خود را ملزم به اجرای طرح تفصیلی مدانیم و در این مســیر 
نیز به دنبال منابع جدیدی برای جایگزینی درآمدهای ناپایدار 

گذشته هستیم.
مردم اگر انتظار خدمات منحصربه فرد و عالی از شــهرداری 
دارنــد باید بدانند که اولین گام برای تقویت شــهرداری ها 
پرداخت کامل عوارض از سوی شهروندان به مدیریت شهری 
است؛ امروز همه دستگاه ها و سازمان ها به مردم خدمات می 
دهند و در همان زمان هزینه های آن را دریافت می کنند اما 
در مقابل بخشی از شهروندان حاضر نیستند تا عوارض جمع 
آوری زباله های جلوی خانه هایشان را به شهرداری بپردازند.

ما در مقام یک خدمتگزار در کلانشهرمشــهد مقدس خود را 
نوکر شهروندان و زائران حضرت رضا)ع( میدانیم اما حقیقتا در 
راستای آماده سازی معنوی شهر و فراهم ساختن شرایط ایده 
آل برای زیارت امام مهربانی ها از دولت انتظار داریم تا کمک 

بیشتری را به مدیریت شهری انجام دهد.
به نظر شما امنیت روانی برای سرمایه گذاری در شهر مشهد 
مقدس وجود دارد؟ برای اســتقبال از سرمایه گذاران در شهر 
مشهدمقدس برنامه خاصی مدنظر دارید؟ آیا با سرمایه گذاری 

برخی افراد در مشهد مخالفتی وجود دارد؟
قبل از انعقاد قرارداد یک ســری ارزش ها همواره مدنظر ما 
قراردارد اما پس از انعقاد قرارداد مطمئن باشید تا رگ گردن 

پای آن تعهد و قرارداد ایستادگی می کنیم.
در خصوص صحبت های مطرح شده در خصوص پروژه آقای 
ثابت که مطرح می شــود باید گفت که ایــن پروژه در حال 
حاضر فعال بوده و چندی پیش نیز شهردارمشهد نیز از آنجا و 

سرمایه گذارش بازدید به عمل آورد.
اگر بخواهم به یکی از خصوصیات آقای ارجاعی اشــاره کنم 
می توانم به تلاش وی برای کوتاه شــدن حل مســائل و 
جلوگیری از طولانی شــدن فرایندها در مسیر رشد و تعالی 

اشاره کنم.
مشــهد یک شهر زیارتی اســت و قطعا هر اقدام و سرمایه 
گذاری که جهت رفاه زائران باشــد و باعث ماندگاری بیشتر 

زائر شود مورد استقبال مدیریت شهری قرار خواهد گرفت
در بین طرح های ســرمایه گذاری باید توجه داشت که نگاه 
ابتدائی ما به این شهر بحث زیارتی بودن و وجود مضجع امام 
رضا)ع( است و طرح های پیشنهادی برای سرمایه گذاری در 

این شهر نباید با این رویکرد منافاتی داشته باشد.
وقتی شــهرداری قراردادی منعقد می کند همه باید حمایت 
کنیم و خلاف اخلاق است که با کسی قرارداد ببندید و طرف 
سرمایه گذار به شهر بیاید و وسط کار به او بگوییم ما دیگر در 

این راه همراه تو نیستیم.
در دوره پنجــم مدیریــت شــهری تعــدادی از مدیران با 
اتهاماتی مالی و یا اعمال نفوذ برای اســتخدام 
بستگان خود در مدیریت شهری توسط دستگاه 
قضائی بازداشت شدند اما تاکنون هیچ گزارشی 
از نتیجه بررسی پرونده های مذکور منتشر نشده 
است؛ رویکرد شورای ششم در خصوص انجام 
تحقیق و تفحص از بخش های مختلف مدیریت 

شهری دوره گذشته چیست؟
اگر شما روزنامه نگاران به وظیفه خود عمل کنید چنین اتفاق 
هایی رخ نخواهد داد؛ تحقیق و تفحص مشکلی را حل نمی 

کند البته اگر روزنامه نگاران مطالبه گران اصلی باشند.
در دنیــا آن چیــزی که جلوی تخلفات را مــی گیرد قدرت 
رســانه است؛ یعنی شما قدرت خود را دست کم گرفته اید و 

چسبیده اید به موضوع تحقیق و تفحص.
تحقیق و تفحص نیازمند یک فرآیند اســت که باید دقیق و 
روشــن باشد؛ نمی توانید بگویید که از کل شهرداری مشهد 
تحقیق و تفحص کنید زیرا قانــون به ما چنین اجازه ای را 

نداده است.
هنگامی که تقاضا تحقیق و تفحص می شود باید به صورت 
دقیق گفت که در فلان موضوع به این میزان تخلف صورت 
گرفتــه، به گونه ای که گلوگاه فســاد بــه صراحت در آن 
مشخص باشــد ضمن اینکه انجام تحقیق و تفحص هزینه 

های سرسام آوری را برای مدیریت شهری به همراه دارد.
در حال حاضر دو تحقیق و تفحص در شــورای شهر مطرح 
شــده که در دست بررســی قرار دارد و کمیته ای به همین 

منظور تشکیل و در حال بررسی موارد مطرح شده هستند.
در یکی از نظر سنجی های صفحات مجازی حدود 
۸0 درصد از شــرکت کنندگان اعتقاد داشتند که 
شما مانند رئیس شــورای شهرمشهد در دوره 
پنجم اجازه انتشــار گزارش تحقیق و تفحص را 

نخواهید داد؛ نظر شما در این خصوص چیست؟
هرگز از انتشــار گزارش هــای تحقیق و تفحص جلوگیری 
نخواهم کرد و قطعا نتیجه نظرســنجی که عنوان می کنید 
حاصل خطای ذهنی برخی افراد اســت؛ اینکه در گذشــته 
افرادی این موضوع را شــاهد بوده اند دلیل نمی شود که با 
بهره گیری از یک خطای ذهنی بگویند که موحدیان نیز این 

روند را ادامه میدهد؛ این موضوع خلاف واقع است.
از ابتدای روی کارآمدن شــورای ششم در برخی 
محافل سیاســی این موضوع عنوان می شود که 
» عبدالله ارجائی« در بستن لیست ائتلاف نقش 
داشــته از برخی افراد حمایت کرده است«. این 

صحت دارد؟
بنده به ســبب عدم حضور در آنجا اطلاعی ندارم؛ من در آن 
گروه نبودم که اطلاع داشــته باشــم،؛ امدند دنبالم و رفتم و 
اتفاقاتی ان شب افتاد؛بنده با یک خانم رقابتی داشتم و با 1۴ 
رای بیشــتر توانستم به لیست راه پیدا کنم اما اینکه دیگر در 

پشت صحنه چه بوده اطلاعی ندارم.
در خصوص انتصابات اخیر شــهردار مشــهد صحبت هایی 

مطرح شد، مسئول اصلی این انتصابات کیست؟
صراحتا اعلام می کنم که ما در شــورای شــهر قانونا حق 
دخالت در انتصابات را نداریم؛ شهردار را شورای شهر انتخاب 
و چهارچوب دیدگاه های شــورا را به وی اعلام کرده است 
او حــق دارد مدیران خــود را با توجه بــه چهارچوب ها و 
سیاســت های ابلاغی از سوی شــورا و با شناختی که ازآنها 

دارد منصوب کند.

رئیــس کمیســیون برنامه و بودجه شــورای 
اسلامی مشهد با اشاره به اینکه به نظر بسیاری 
از سهم های مرتبط با خدمات مدیریت شهری 
دربودجه امســال نادیده گرفته شده و مغفول 
مانده است، گفت: با توجه به خدمات گسترده 
شهرداری ها سهم آن ها در لایحه بودجه 1۴01 

دولت، باید مورد بازنگری قراربگیرد.
به گزارش صبح امروز، حســین حســامی در 
این خصوص، افزود: بودجه شــاهرگ حیاتی 
هر ســازمانی اســت؛ زیرا ســازمان باید تمام 

فعالیت های مالی اعم از کسب درآمد و پرداخت هزینه ها برای اجرای برنامه های متعدد و متنوع را در چارچوب 
بودجه مصوب انجام دهد.وی اضافه کرد: بنابراین بودجه آیینه تمام نمای همه  برنامه ها و فعالیت های هرسازمانی 

بوده و نقش بسیار مهم و حیاتی در توسعه سازمان ها علی الخصوص مدیریت شهری مشهد ایفا می کند.
 رئیس کمیسیون برنامه و بودجه شورای اسلامی مشهد با بیان اینکه سهم شهرداری ها علی الخصوص کلان شهر 
مذهبی مشهد در لایحه بودجه 1۴01 کشور، نیازمند نگاه ویژه دولتمردان است، اظهارکرد: درنظرداریم با بررسی 
تخصصی و تعریف اولویت های ویژه برای مدیریت شــهری در بودجه 1۴01 دولت، به سمت اجرای طرح های 

تحولی و توسعه جهان شهر برکت و کرامت گام برداریم.
حســامی با اشاره به ارائه لایحه پیشــنهادی بودجه 1۴01 کشور از ســوی دولت به مجلس شورای اسلامی 
خاطرنشان کرد: تنها در سه بند از لایحه ۶۷ صفحه ای بودجه کشور، سهم شهرداری دیده شده و به نظر بسیاری 
از سهم های مرتبط با خدمات مدیریت شهری مغفول واقع شده است که این موضوع نیازمند بررسی تخصصی، 

بازنگری مجدد و پیشنهادهایی در راستای احقاق حقوق شهرداری ها است.
وی تصریح کرد: درتبصره 5 لایحه بودجه 1۴01 به موضوع تأمین مالی داخلی از محل اوراق مالی اســلامی 
پرداخته شــده که به منظور توسعه حمل و نقل عمومی به شهرداری های کشور و سازمان های وابسته به آن ها 
اجازه داده می شود، با تأیید وزارت کشور تا سقف 80 هزار میلیارد ریال اوراق مالی اسلامی داشته باشند و سود 

آن توسط همان شهرداری ها منتشر شود .

شهردار مشــهد گفت: دولت و مجلس باید به 
این نتیجه برسند که با تخصیص 15 درصدی 
بودجــه به زیارت مدیریت شــهری مشــهد 
نمی تواند زائران را مدیریت کند چرا که مشهد 
شهری ملی و فراملی است و باید متناسب با آن 

برایش اعتبار در نظر گرفته شود.
عبدالله ارجائی با حضور در تحریریه ایســنا در 
خصوص وضعیت کنونی گردشگری در شهر 
مشهد اظهار کرد: شــهروندان مشهد پس از 
حدود ۲ ســال درگیری با کرونا با پیامدهایی 

همچون کاهش زائر و مسافر، آسیب دیدگی شــدید اقتصاد شهری، تنگناهای مالی خانواده ها و از دست دادن 
تعداد زیادی از عزیزان و شــهروندان مواجه شــدند که با بالا رفتن ضریب واکسیناسیون و رفع شدن برخی از 

محدودیت ها برای دوران پسا کرونا آماده می شوند.
 شــهردار مشهد افزود: از طرف دیگر این موضوع می تواند فرصت باشد زیرا عزیزانی که پیش بینی می شود در 
ماه های پایانی امسال و نیز سال آینده به مشهدالرضا سفر داشته باشند، باید آمادگی شهر و مخصوصا آمادگی 
مردم را کاملا درک کنند و این فرصت بی بدیلی برای مشــهد اســت. من به عنوان خادم الرضا)ع( می توانم به 
همشــهریان این نوید را بدهم که باید کم کم همه با هم آماده حرکت به ســمت دوران جدیدی از فعالیت های 
یک شهر زیارتی در فضای پس از کرونا شویم.ارجائی با تاکید بر اینکه همه ما باید آماده و حاضر باشیم، بیان 
کرد: سطح هوشیاری و آمادگی خود را بالا ببریم تا بتوانیم میزبان های خوبی برای مهمان های امام هشتم)ع( 
در عرصه های مختلف باشیم.وی با اشاره به اینکه به اقتصاد مشهد در سال 1۴01 بسیار امیدوار هستم، گفت: 
همچنین امیدوارم با تداوم فعالیت های خوبی که دولت آغاز کرده و از ســرگیری روابط بین المللی با کشورهای 
مختلف، مخصوصا همسایه های ما و علاقه مندان به ساحت مقدس اهل بیت)ع( بتوانیم به اعداد قبلی حضور 
زائران خارجی که چیزی حدود چهار تا پنج میلیون نفر بود، دست پیدا کنیم؛ هر چند هدف گذاری مدیریت شهری 
برای استقبال از 10 میلیون زائر خارجی و ۴0 میلیون زائر در مجموع است که امیدوارم بتوانیم ظرف چند سال 
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درخواست عجیب نابغه کشتی آمریکا برای 
مبارزه با امیرحسین زارع

دارنــده مدال طلای المپیــک توکیو، 
از حامــی مالــی مســابقه تیم هــای 
کشــتی ایران و آمریکا برای مبارزه با 
هزار   50 درخواست  زارع  امیرحســین 
دلار کرد.به گزارش ایســنا، گابل دن 
استیوســن نابغه ۲1 ساله سنگین وزن 
کشــتی آزاد آمریکا در نخستین حضور 
خود در رقابت هــای المپیک توکیو با 
شکســت چهره های مطرحی همچون 
طاهــا آکگل ترک و گنوپتریاشــویلی 
گرج به مدال طلای المپیک رسید.وی 

پس از المپیک، در رقابت های قهرمانی جهان غایب بود و پس از قرارداد با سازمان آمریکایی 
WWE، از خداحافظی زودهنگام خود با رشــته کشتی خبر داد.در حاشیه برگزاری رقابت های 
جهانی نروژ که با درخشــش امیرحسین زارع نماینده سنگین وزن کشتی ایران و کسب مدال 
طلای این رقابت ها همراه بود، روسای فدراسیون کشتی ایران و آمریکا برای برگزاری رقابت 
تیمی دوســتانه در ایالت تگزاس آمریکا که قرار است اواخر بهمن سال جاری برگزار شود به 
توافق رســیدند.پس از این اتفاق، گابل دن استیوسن از تصمیم خود برای بازگشت به کشتی 
خبر داد و برای امیرحســین زارع کری خواند و نوشــت:«به ایران بگویید امیرحسین زارع را 
به آمریکا بفرســتد«. موضوعی که با استقبال زارع مواجه شــد و وی نیز عنوان کرد مشتاق 
رویارویی با استیوسن است.اما این کشــتی گیر آمریکایی ساعتی پیش درخواست عجیبی را 
برای حضور در تیم آمریکا برای دیدار دوستانه با ایران مطرح کرد.وی با قراردادن تصویر خود 
و امیرحسین زارع، از اسپانسر برگزار کننده این دیدار 50 هزار دلار درخواست کرد تا برابر زارع 

در دیدار ایران و آمریکا به میدان برود.

احتمال تکرار قرعه کشی لیگ قهرمانان اروپا
اشتباه نماینده یوفا در قرعه کشی مشخص 
اتلتیکو مادرید  کردن حریفان ویارئــال و 
باعث شــد تا حالا رســانه ها این شائبه را 
ایجــاد کنند که احتمال دارد قرعه کشــی 
لیــگ قهرمانان دوبــاره تکرار شــود.به 
گزارش ایندیپندنت، قرعه کشی مرحله یک 
هشــتم نهایی لیگ قهرمانان اروپا امکان 
دارد امروز )سه شــنبه( تکرار شود زیرا در 
قرعه کشی دیروز، مسوول یوفا اشتباهی را 
در جریان قرعه کشــی انجام داد که منجر 

به اعتراض خبرنگاران و بعضی از مسوولان حاضر در مراسم بود.در جریان قرعه کشی مرحله 
یک هشــتم نهایی لیگ قهرمانان اروپا، برای مشخص شــدن حریف ویارنال، نماینده یوفا 
به اشــتباه گوی منچســتریونایتد را هم در گوی ها گذاشته بود و پس از این که آرشاوین نام 
منچســتر به عنوان حریف ویارئال خواند، به دلیل هم گروهی این دو تیم، ارشاوین مجبور شد 
گوی دیگری را بردارد که دیگر تیم شــهر منچستر یعنی منچسترسیتی حریف نماینده اسپانیا 
شــد. پس از این و به جای این که نماینده یوفا، گوی حاوی نام منچســتریونایتد را به دیگر 
گوی ها اضافه کند، این کار را نکرد و برای مشــخص شدن حریف اتلتیکو مادرید، این گوی 
نبود و احتمال برخورد اتلتیکو مادرید و منچســتریونایتد به صفر رسید تا تیم اسپانیایی حریف 
بایرن مونیخ در مرحله بعد شود.در انتها منچستری ها به دلیل اتفاقی که در این مراسم افتاده 
بود، حریف پاری سن ژرمن در مرحله حذفی شدند تا رسانه های مختلف این احتمال را بدهند 
که به دلیل این اشتباه نماینده یوفا، این قرعه کشی دوباره تکرار شود. البته هنوز یوفا موضعی 

را در این خصوص نگرفته و واکنشی به این مساله نشان نداده است.

 هفته دهم لیگ برتر

 استقلال - سپاهان؛ الکلاسیکوی 6 امتیازی
فوتبال  برتر  لیگ  دهم  هفته  مسابقات 
حساس  دیدار  یک  انجام  با  امروز)سه شنبه( 
در  اصفهان  سپاهان  و  استقلال  تیم  دو  بین 

ورزشگاه آزادی آغاز می شود.
به گزارش فارس، سوت اولین و حساس ترین 
مسابقه هفته دهم لیگ برتر سه شنبه ساعت 
به  آزادی  تماشاگر  از  خالی  ورزشگاه  در   1۶
صدار در می آید. رویارویی استقلال و سپاهان 
همیشه جذاب و حساس است و این مرتبه با 
توجه به شرایط جدول لیگ این جذابیت دو 
چندان شده است. سپاهان 1۹ امتیازی در رده 
دوم جدول قرار دارد و برای رسیدن به صدر 

باید هر سه امتیاز بازی را از استقلال بگیرد.

شاگردان فرهاد مجیدی 1۷ امتیازی و چهارم 
می تواند  مسابقه  این  برنده  هستند.  جدول 

حداقل یک روز صدرنشین لیگ شود.
استقلال در این فصل خط دفاعی مستحکمی 
در  خورده  گل   ۲ فقط  مسابقه   ۹ در  و  دارد 
حالیکه سپاهان 5 بار دروازه اش باز شده است. 
البته زردپوشان اصفهانی با 13 گل زده یکی از 
خطرناک ترین خطوط حمله لیگ را در اختیار 

دارند.استقلال هم  ۹ گل زده که  سه گلش 
به ثمر رسانده  پیکان  بازی آخر مقابل  را در 
هم  پوشان  آبی  گلزنی  موتور  بنابراین  است. 
از  بازی  این  است.جنگ  شدن  گرم  حال  در 
نشست های خبری آغاز شد جایی که باشگاه 
سپاهان اعلام کرد به درخواست سازمان لیگ 
لیگ  سازمان  نشست خبری  در  سرمربی اش 
استقلالی  نظر  مد  به هتل  و  شرکت می کند 
ها نخواهد رفت اما نبرد واقعی  و فنی  فردا 
در میدان سبز آزادی بین هافبک های دو تیم 
خواهد بود جایی که بازیکنان سابق استقلال 
مثل مسعود ریگی و امید نورافکن باید مقابل 

تیم سابق به میدان بروند.
نیک  زبیر  و  پور  با مهدی مهدی  آنها  تقابل 
ووریا  بود.  خواهد  دیدنی  استقلال  در  نفس 
رضاوند  آرش  و  استقلال  کاپیتان  غفوری 
دلیل مصدومیت  به  بزرگ  بازی  این  در  هم 
غایب هستند. سروش رفیعی هافبک بازیساز 
از بازیکنان تاثیرگذار  سپاهان نیز یکی دیگر 
این مسابقه خواهد بود. جمعی از بهترین های 
و  دارند  حضور  مسابقه  این  در  ایران  فوتبال 
این  پایتخت  دربی  برعکس  امیدوارند  همه 

که  دربیاید  کار  از  و خوب  کیفیت  با  مسابقه 
بینندگان تلویزیونی از آن لذت ببرند زیرا هنوز 
تماشاگران  حضور  برای  مشخصی  کار  سازو 
را  بازی  است.این  نشده  تهیه  ورزشگاه  در 
می توان الکلاسیکو ایران نامید مسابقه ای که 
برنده  و  است  امتیازی   ۶ فوتبالی ها  قول  به 
هم سه امتیاز بازی را از آن خود کرده و هم 
سه امتیاز از رقیب نزدیک خود گرفته است. 
سرمربیان هر دو تیم جوان و با انگیزه هستند 
و همین نویدبخش یک بازی جذاب و فراتر از 
فوتبال ایران را می دهد. سپاهان درون دروازه 
البته مقابل  دارد که  اروپایی  بان  یک دروازه 
گل گهر ۴ بار دروازه اش باز شده و او حالا روز 
استقلال  خارجی  آتش  مقابل خط  را  سختی 
بازی زیبا  انتظار یک  خواهد داشت. همه در 
هستند و امیدوارند که داور مسابقه که هنوز 
نامش اعلام نشده بتواند قضاوت کم اشتباهی 
نمایش بگذارد. قضاوتی که حداقل در  به  را 

آن شاهد اشتباه تاثیرگذار نباشیم.
برنامه مسابقات هفته دهم؛

سه شنبه 23 آذر 
اســتقلال – سپاهان اصفهان – ساعت 1۶-  

ورزشگاه آزادی
چهارشنبه 24 آذر

تراکتور تبریز- نفت مسجدسلیمان – ساعت 
15- ورزشگاه بنیان دیزل

ذوب آهن اصفهان – هوادار تهران– ســاعت 
15- ورزشگاه فولادشهر فولادشهر

گل گهر سیرجان - فولاد خوزستان– ساعت 
15- ورزشگاه سردار سلیمانی سیرجان

 -15 ســاعت  تهران-پرســپولیس–  پیکان 
ورزشگاه دستگردی تهران

فجر سپاسی شیراز - مس رفسنجان– ساعت 
15- ورزشگاه حافظیه شیراز

نســاجی مازندران - آلومینیوم اراک– ساعت 
15- ورزشگاه متعاقبا اعلام می شود.

صنعت نفت آبادان – پدیده مشهد – ساعت 
1۶- ورزشگاه تختی آبادان

۵۱۱/۱اداره کل ثبت اسناد و املاك استان خراسان رضوي
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک جغتاي

هیـات موضـوع قانـون تعییـن تکلیف وضعیـت ثبتـي اراضي و سـاختمانهاي 
فاقد سـند رسـمي

آگهـي موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه قانـون تعییـن تکلیف 
وضعیت ثبتي و اراضي و سـاختمانهاي فاقد سـند رسـمي . برابر رأي شـماره  
1۴00۶030۶018000۴18 - 1۴00/0۹/۲1 هیـات اول/دوم موضـوع قانـون 
تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـي اراضـي و سـاختمانهاي فاقـد سـند رسـمي 
مسـتقر در واحـد ثبتي حـوزه ثبت ملک جغتـاي تصرفات مالکانـه بلامعارض 
فرزنـد غلامحسـن بشـماره شناسـنامه  فاطمـه دسـتوراني  متقاضـي خانـم 
۶۹3 صـادره از جغتـای در ششـدانگ یـک قطعـه بـاغ پسـته، بـه مسـاحت 
۲۴8۴0.8۷ مترمربـع، قسـمتی از پـلاک 5 فرعي از ۲38 -اصلي ) موسـوم به 
مزرعـه قلعـه جیـک ) جیق ( دسـتوران ( واقع در ۷ سـبزوار حـوزه ثبت ملک 
جغتـای خریـداري مـع الواسـطه ازمحـل مالکیـت رسـمي آقـاي رمضانعلـی 
دسـتورانی فرزنـد امامـوردی بـه نـام متقاضـی مزبـور محـرز گردیده اسـت. 
لـذا بـه منظـور اطـلاع عمـوم مراتـب در دو نوبـت بـه فاصلـه 15 روز آگهي 
مـي شـود در صورتـي که اشـخاص نسـبت به صدور سـند مالکیـت متقاضي 
اعتراضـي داشـته باشـند مـي تواننـد از تاریخ انتشـار اولین آگهي بـه مدت دو 
مـاه اعتـراض خـود را بـه ایـن اداره تسـلیم و پـس از اخذ رسـید، ظرف مدت 
یـک مـاه از تاریـخ تسـلیم اعتـراض، دادخواسـت خـود را بـه مراجـع قضایي 
تقدیـم نمایند.بدیهـي اسـت در صـورت انقضاي مـدت مذکور و عـدم وصول 
اعتـراض طبـق مقررات سـند مالکیت صـادر خواهد شـد. تاریخ انتشـار نوبت 

اول : 1۴00/0۹/۲3 تاریـخ انتشـار نوبـت دوم : 1۴00/10/08
حمیدرضا آریان پور – رئیس ثبت اسناد و املاک جغتای

۵۱۱/2اداره کل ثبت اسناد و املاك استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاك حوزه ثبت ملک بردسکن 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه قانـون تعییـن تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی و سـاختمانهای  فاقد سـند رسـمی . برابر رای شـماره 
1۴00۶030۶0۲1001۲۹۲ هیـات اول موضـوع قانـون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتـی اراضـی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتی ملک 
بردسـکن تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضی  آقای محمـود قانعی مطلق  
فرزنـد محمـد بـه شـماره شناسـنامه 8۴ صـادره از بردسـکن  درششـدانگ 
یکبـاب سـاختمان بـه مسـاحت 1۷0/3۷ متـر مربع قسـمتی ازپـلاک  100۹ 
فرعـی از  ۴  اصلـی واقـع درخراسـان رضـوی بخـش  ۴ حـوزه ثبـت ملـک 
بردسـکن خریـداری از مالـک رسـمی آقـای محمـد زراعتـی ثانـی محـرز 
گردیـده اسـت. لـذا بـه منظـور اطـلاع عمـوم مراتـب در دو نوبت بـه فاصله 
15 روز آگهـی مـی شـود در صورتـی کـه اشـخاص نسـبت بـه صـدور سـند 
مالکیـت متقاضـی اعتراضی داشـته باشـند مـی تواننـد از تاریخ انتشـار اولین 
آگهـی بـه مـدت دو مـاه اعتراض خـود را بـه این اداره تسـلیم و پـس از اخذ 
رسـید، ظـرف مدت یک مـاه از تاریخ تسـلیم اعتراض، دادخواسـت خود را به 
مراجـع قضایـی تقدیـم نمایند. بدیهی اسـت در صورت انقضـای مدت مذکور 
و عـدم وصـول اعتـراض طبق مقررات سـند مالکیـت صادر خواهد شـد./ ن. 
تاریـخ انتشـار نوبت اول: 1۴00/۹/۲3. تاریخ انتشـار نوبـت دوم: 1۴00/10/8

غلامرضا گنج بخش-رئیس ثبت اسناد واملاک بردسکن

۵۱۱/3اداره کل ثبت اسناد و املاك استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاك  شهرستان زاوه 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه قانـون تعییـن تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی و سـاختمانهای  فاقد سـند رسـمی . برابر رای شـماره 
تعییـن  قانـون  موضـوع  هیـات   1۴00/۷/11  -1۴00۶030۶۲۷۷000۲۲8
تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضـی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر در 
واحـد ثبتـی زاوه  تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضـی آقـای سـید علـی 
علـوی  فرزنـد سـید حسـین  بـه شـماره شناسـنامه ۷۹۶  صـادره از تربـت 
حیدریـه  در ششـدانگ یـک قطعه زمیـن مزروعی به مسـاحت  1۲۲۷01 متر 
مربـع قسـمتی از پـلاک یک  فرعـی از  1۴5 - اصلی بخـش ۴ زاوه واقع در 
اراضـی جهـان آبـاد  از محـل مالکیت مشـاعی متقاضی محرز گردیده اسـت. 
لـذا بـه منظـور اطـلاع عمـوم مراتـب در دو نوبـت بـه فاصلـه 15 روز آگهی 
مـی شـود در صورتـی که اشـخاص نسـبت به صدور سـند مالکیـت متقاضی 
اعتراضـی داشـته باشـند مـی تواننـد از تاریخ انتشـار اولین آگهی بـه مدت دو 
مـاه اعتـراض خـود را بـه ایـن اداره تسـلیم و پـس از اخذ رسـید، ظرف مدت 
یـک مـاه از تاریـخ تسـلیم اعتـراض، دادخواسـت خـود را بـه مراجـع قضایی 
تقدیـم نماینـد. بدیهی اسـت در صورت انقضـای مدت مذکـور و عدم وصول 
اعتـراض طبـق مقررات سـند مالکیت صـادر خواهد شـد. تاریخ انتشـار نوبت 

اول: 1۴00/۹/۲3. تاریـخ انتشـار نوبـت دوم:1۴00/10/8
حمیدرضا غلامیان - کفیل ثبت اسناد و املاک شهرستان زاوه

۵۱۱/4اداره کل ثبت اسناد و املاك استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاك حوزه ثبت ملک خلیل آباد 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه قانـون تعییـن تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی و سـاختمانهای  فاقد سـند رسـمی . برابر رای شـماره 
1۴00۶030۶3510001۴3 مـورخ 1۴00/0۹/0۲ هیـات اول موضـوع قانـون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر 
در واحـد ثبتـی حـوزه ثبـت ملـک  خلیـل آبـاد تصرفـات مالکانـه بلامعارض 
متقاضـی اداره کل  آمـوزش و پـرورش خراسـان رضـوی بـه شـماره شناسـه 
1۴00۲00۴105  در ششـدانگ عرصـه و اعیان  یک باب سـاختمان مدرسـه  
بـه مسـاحت ۴1۹3/۴0 متـر مربـع قسـمتی از پـلاک  شـماره 11- اصلـی 
بخـش پنـج خلیـل آبـاد ، واقـع در خلیـل آبـاد- روسـتای علـی آبـاد بـرکال  
خریـداری از مالـک رسـمی  آقای حسـن صادقیـان  فرزند مرحـوم غلامرضا 
صادقیـان  محـرز گردیـده اسـت. لـذا به منظـور اطلاع عمـوم مراتـب در دو 
نوبـت بـه فاصلـه 15 روز آگهـی مـی شـود در صورتـی که اشـخاص نسـبت 
بـه صـدور سـند مالکیـت متقاضـی اعتراضـی داشـته باشـند مـی تواننـد از 
تاریـخ انتشـار اولیـن آگهـی بـه مدت دو مـاه اعتـراض خـود را به ایـن اداره 
تسـلیم و پـس از اخذ رسـید، ظرف مـدت یک مـاه از تاریخ تسـلیم اعتراض، 
دادخواسـت خـود را بـه مراجع قضایی تقدیـم نمایند. بدیهی اسـت در صورت 
انقضـای مـدت مذکـور و عـدم وصول اعتـراض طبـق مقررات سـند مالکیت 
صـادر خواهـد شـد.تاریخ انتشـار نوبـت اول: 1۴00/۹/8. تاریـخ انتشـار نوبت 

1۴00/۹/۲3 دوم: 
علی خدادادی –رئیس ثبت اسناد و املاک خلیل آباد

۵۱۱/۵اداره کل ثبت اسناد و املاك استان خراسان رضوی
ــن  ــون تعیی ــه قان ــن نام ــاده 13 آئی ــون و م ــاده 3 قان ــوع م ــی موض آگه
ــمی .  ــند رس ــد س ــاختمانهای  فاق ــی و س ــی و اراض ــت ثبت ــف وضعی تکلی
برابــر رای شــماره 1۴00۶03۶۲۷100۲۹58 هیــات  موضــوع قانــون تعییــن 
تکلیــف وضعیــت ثبتــی اراضــی و ســاختمانهای فاقــد ســند رســمی مســتقر 
در واحــد ثبتــی حــوزه ثبــت ملــک مشــهد منطقــه پنــج تصرفــات مالکانــه 
بلامعــارض متقاضــی خانــم عفــت غضنفــری رضوانــی  فرزنــد علــی اصغــر  
در ششــدانگ یــک بــاب منــزل  بــه مســاحت  8۹/30  متــر مربــع قســمتی 
ــاد-  ــع در اســماعیل  آب ــی بخــش۹   واق ــده ۷۹  اصل ــی مان ــلاک  باق از پ
کوچــه مدرســه اقبالــی،  ســمت راســت -5 متری ســمت راســت – درب دوم  
ــه منظــور  ــذا ب خریــداری از صفــر علــی ســروری محــرز گردیــده اســت. ل
ــه 15 روز آگهــی مــی شــود  ــه فاصل ــت ب اطــلاع عمــوم مراتــب در دو نوب
ــی  ــت متقاض ــند مالکی ــدور س ــه ص ــبت ب ــخاص نس ــه اش ــی ک در صورت
ــه  ــی ب ــن آگه ــخ انتشــار اولی ــد از تاری ــی توانن ــند م ــته باش اعتراضــی داش
مــدت دو مــاه اعتــراض خــود را بــه ایــن اداره تســلیم و پــس از اخــذ رســید، 
ــود را  ــت خ ــراض، دادخواس ــلیم اعت ــخ تس ــاه از تاری ــک م ــدت ی ــرف م ظ
ــای  ــورت انقض ــت در ص ــی اس ــد. بدیه ــم نماین ــی تقدی ــع قضای ــه مراج ب
ــت  ــند مالکی ــررات س ــق مق ــراض طب ــول اعت ــدم وص ــور و ع ــدت مذک م
صــادر خواهــد شــد.ضمنا صــدور ســند مانــع از مراجعــه متضــرر بــه دادگاه 
ــخ  ــت اول: 1۴00/۹/۲3. تاری ــار نوب ــخ انتش ــف33۹ تاری ــد. م.ال ــد ش نخواه

ــت دوم: 1۴00/10/8 ــار نوب انتش
بشیرپاشائی ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد

۵۱۱/6اداره کل ثبت اسناد و املاك استان خراسان رضوی
آگهــی موضــوع مــاده 3 قانــون و مــاده 13 آئیــن نامــه قانــون تعییــن تکلیف 
وضعیــت ثبتــی و اراضــی و ســاختمانهای  فاقــد ســند رســمی . برابــر رای 
شــماره 1۴00۶030۶۲۷100۲8۶۹ هیــات  موضــوع قانــون تعییــن تکلیــف 
وضعیــت ثبتــی اراضــی و ســاختمانهای فاقــد ســند رســمی مســتقر در واحــد 
ثبتــی حــوزه ثبــت ملــک مشــهد منطقــه پنــج تصرفــات مالکانــه بلامعــارض 
ــود در ششــدانگ  ــد  محم ــی فرزن ــد قاســمی خوزان ــای محم متقاضــی  آق
ــع قســمتی از  ــر مرب ــه مســاحت 5۶00 مت ــی ب ــن مزروع ــه زمی ــک قطع ی
پــلاک۷۷  اصلــی بخــش  ۹ واقــع در  ابتــدای  جــاده کلات پشــت پمــپ 
بنزیــن ، جــاده موســوم بــه آب و فاضــلاب خریــداری مقــدار ۲800 مترمربــع 
ــی (  ــود متقاض ــاعی خ ــهم مش ــی س ــفی ) و مابق ــب یوس ــا مذه از علیرض
محــرز گردیــده اســت. لــذا بــه منظــور اطــلاع عمــوم مراتــب در دو نوبــت 
ــبت  ــخاص نس ــه اش ــی ک ــود در صورت ــی ش ــی م ــه 15 روز آگه ــه فاصل ب
ــد  ــه صــدور ســند مالکیــت متقاضــی اعتراضــی داشــته باشــند مــی توانن ب
ــه  ــود را ب ــراض خ ــاه اعت ــدت دو م ــه م ــی ب ــن آگه ــار اولی ــخ انتش از تاری
ایــن اداره تســلیم و پــس از اخــذ رســید، ظــرف مــدت یــک مــاه از تاریــخ 
تســلیم اعتــراض، دادخواســت خــود را بــه مراجــع قضایــی تقدیــم نماینــد. 
بدیهــی اســت در صــورت انقضــای مــدت مذکــور و عــدم وصــول اعتــراض 
طبــق مقــررات ســند مالکیــت صــادر خواهــد شــد.ضمنا صــدور ســند مانع از 
مراجعــه متضــرر بــه دادگاه نخواهــد شــد. م.الــف3۴5 تاریــخ انتشــار نوبــت 

ــت دوم: 1۴00/10/8 ــخ انتشــار نوب اول: 1۴00/۹/۲3. تاری
بشیرپاشائی ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد

۵۱۱/7آگهی فقدان سند مالکیت
ــماره  ــه ش ــر وکالتنام ــدی براب ــد محم ــید محم ــای س ــه  آق ــه اینک ــر ب نظ
ــا از طــرف مرحــوم  30۴55 مــورخ 1۴00/3/۲0 دفتــر 31۲ خرمشــهر وکالت
ــد  ــرم تعه ــه ف ــرم استشــهادیه منضــم ب ــرگ ف ــتناد ۲ ب ــر  باس ــاث جاب غی
ــه  ــن اداره مراجع ــه ای ــت اول ب ــی نوب ــت المثن جهــت دریافــت ســند مالکی
ــی از   ــلاک ۴۴۷۹ فرع ــدانگ پ ــت شش ــند مالکی ــه س ــت ک ــی اس و مدع
ــرده  ــه نامب ــق ب ــه متعل ــهد ک ــش ۹ مش ــی بخ ــی از ۲۲۷  اصل 1۶8۴ فرع
میباشــد  بــه علــت ســهل انــگاری  مفقــود گردیــده اســت. بــا بررســی دفتــر 
امــلاک معلــوم شــد مالکیــت نامبــرده در ذیــل شــماره ثبــت ۴۲۴۲۲5  دفتــر 
۲۶۹۴ صفحــه 55 ششــدانگ بنــام نامبــرده ثبــت و ســند بــه شــماره چاپــی 
ــن  ــش از ای ــلاک بی ــر ام ــت. دفت ــده اس ــادر گردی ــف  ۹3 ص 80135۹  ال
حکایتــی نــدارد. لــذا بــه اســتناد مــاده 1۲0 اصلاحــی  قانــون ثبــت مراتــب 
یــک نوبــت آگهــی و متذکــر مــی گــردد هرکــس نســبت بــه ملــک مــورد 
آگهــی معاملــه ای انجــام داده یــا مدعــی وجــود ســند مالکیــت نــزد خــود 
باشــد بایســتی ظــرف ده روز از تاریــخ انتشــار ایــن آگهــی اعتــراض کتبــی 
خــود را بــه پیوســت اصــل ســند مالکیــت یــا ســند معاملــه رســمی بــه ایــن 
ــت  ــراض در مهل ــدم اعت ــی اســت در صــورت ع ــد. بدیه ــلیم نمای اداره تس
مقــرر و یــا وصــول اعتــراض بــدون ارائــه ســند مالکیــت یــا ســند معاملــه 
رســمی نســبت بــه صــدور ســند مالکیــت المثنــی و تســلیم آن بــه متقاضــی 

اقــدام خواهــد شــد. م.الــف3۶0 
ــلاک  ــناد و ام ــت اس ــس اداره ثب ــر حســینی جهانگیر-رئی ــد باق ســید محم

ــه یــک مشــهد مقــدس ناحی

۵۱۱/۸آگهی فقدان سند مالکیت
نظــر بــه اینکــه  آقــای علــی محمــد رضایــی به عنــوان نماینــده  شــهرداری 
برابرنامــه شــهرداری بــه شــماره 11۴۷8۶ /51۶/1۴00 مــورخ 1۴00/۶/۲۲ 
باســتناد ۲ بــرگ فــرم استشــهادیه منضــم بــه فــرم تعهــد جهــت دریافــت 
ــه و مدعــی اســت  ــن اداره مراجع ــه ای ــت اول ب ــی نوب ــت المثن ســند مالکی
کــه ســند مالکیــت ششــدانگ  بــه شــماره پــلاک 0 فرعــی از  550  اصلــی 
بخــش ۴ مشــهد کــه متعلــق بــه نامبــرده میباشــد  بــه علــت ســهل انــگاری  
ــت  ــد مالکی ــوم ش ــلاک معل ــر ام ــی دفت ــا بررس ــت. ب ــده اس ــود گردی مفق
نامبــرده در ذیــل شــماره دفتــر الکترونیــک 13۹۶۲030۶0030۲580۶  ثبت 
ــر  ــت. دفت ــده اس ــادر گردی ــی  1۹۲30۴ ب ۹5 ص ــماره چاپ ــه ش ــند ب و س
امــلاک بیــش از ایــن حکایتــی نــدارد. لــذا بــه اســتناد مــاده 1۲0 اصلاحــی  
ــس  ــردد هرک ــی گ ــر م ــی و متذک ــت آگه ــک نوب ــب ی ــت مرات ــون ثب قان
ــا مدعــی وجــود  ــه ای انجــام داده ی ــه ملــک مــورد آگهــی معامل نســبت ب
ســند مالکیــت نــزد خــود باشــد بایســتی ظــرف ده روز از تاریــخ انتشــار ایــن 
آگهــی اعتــراض کتبــی خــود را بــه پیوســت اصــل ســند مالکیــت یــا ســند 
معاملــه رســمی بــه ایــن اداره تســلیم نمایــد. بدیهــی اســت در صــورت عــدم 
اعتــراض در مهلــت مقــرر و یــا وصــول اعتــراض بــدون ارائــه ســند مالکیــت 
یــا ســند معاملــه رســمی نســبت بــه صــدور ســند مالکیــت المثنــی و تســلیم 

آن بــه متقاضــی اقــدام خواهــد شــد. م.الــف3۶1 
ــلاک  ــناد و ام ــت اس ــس اداره ثب ــر حســینی جهانگیر-رئی ــد باق ســید محم

ــه یــک مشــهد مقــدس ناحی
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درگاه پرداخت امن

روزنـامه اقتصادی، سیاسی و فرهنگی 
خراسان رضوی و شمالی

صاحب امتیاز و مدیر مسئول :

حسین رفیعی

تجمع معلمان استان های مختلف کشور برای اجرای طرح 
رتبه بندی

امروز شــماری از معلمان استان های مختلف کشور در مقابل اداره کل 
آموزش و پرورش تجمع کرده و خواســتار توجه مسؤولان و پیگیری 
خواســته های خود از سوی مسؤولان کشــوری علی الخصوص وزیر 
آموزش و پروش شــدند. معلمان در این تجمعات، خواســتار تصویب 
و اجرای طرح رتبه بندی معلمان بر اســاس اســناد بالادستی و اجرا و 
بهره مندی کامل و حقیقی از منافع واقعی آن شدند. طرحی که به گفته 
منادی سفیدان، عضو کمیســیون آموزش و پرورش مجلس بر اساس 
آن نباید دریافتی معلم کمتر از 80 درصد حقوق و فوق العاده های یک 
استاد دانشگاه که همتراز او در وزارت علوم است، باشد. این همترازی با 
توجه به اینکه اکثریت معلمان لیسانس و فوق لیسانس هستند، معادل 

سازی خواهد شد.

بخشی از سوءتفاهم ها با سعودی ها رفع شده
سرلشگر باقری، رئیس ســتاد کل نیرو های مسلح با اشاره به سیاست 
تنش زدایــی در ســطح منطقه گفت: در بخش مســائل منطقه ای، ما 
دیدار هایی با مقامات کشــور های امارات و عربســتان داشــته ایم و تا 
حدودی ســوءتفاهم ها نیز برطرف شده است؛ همچنین روابط خوبی با 
قطر و کویت داریم. البته با کشــور بحرین هنوز ارتباط چندانی برقرار 
نشده است که کشور عمان قطعاً در این زمینه هم می تواند نقش آفرینی 

کند.

درخواست جامعه روحانیت مبارز برای برخورد با امام جمعه 
هتاک

مولوی گرگیج، امام جمعه آزادشهر، به تازگی سخنانی توهین آمیز علیه 
مقدسات شیعیان مطرح کرده که واکنش های بسیاری را به همراه داشته 
است. غلامرضا مصباحی مقدم، سخنگوی جامعه روحانیت مبارز، درباره 
ابعاد هاتکی این امام جمعه به مقدســات شیعیان به »نامه نیوز« گفت: 
»در اینجا چند اتفاق رخ داده اســت کــه با نگاه به تقارن آنها می توان 
دریافت که پشــت پرده همه آنها یک توطئه بزرگ است. هرگاه جهان 
اســلام خصوصا در منقطه ایران در آرامش به سر می برد و رویکردی 
وحدت گرایانه در کشــورهای مسلمان وجود دارد، اقدامات توطئه افکن 
آغاز می شود که چنین حالتی را در تاریخ اسلام به دفعات شاهد بوده ایم؛ 
خواه این اقدامات سخن یک امام جمعه باشد یا موضع یک مقام بلندپایه 
طالبان«.او ادامه داد: »توهین کنندگان ابزارهایی هســتند برای اجرای 
نقشــه های توطئه جهانی علیه جهان اســلام و هدف هم برهم زدن 
همگرایی مســلمانان است. طبیعی اســت که این تفرقه ها در مسائل 
مذهبی و تاریخی می تواند اثر تخریبی گسترده ای علیه ثبات اجتماعی، 
سیاسی و مذهبی جامعه داشته باشــد و باید در نطفه خفه شود«.او در 
پایان گفت: »من به عنوان ســخنگوی جامعه روحانیت مبارز از همین 
تریبون اعلام می کنم که جامعه روحانیت مبارز سخنان این امام جمعه 
هتاک را به شدت محکوم می کند و از مقامات مسئول درخواست دارد 

تا به مسئله ورود کنند و جلوی ادامه این اظهارات را بگیرند زیرا ممکن 
است باعث برهم ریختگی مذهبی کشور می شود. با ذکر این مخاطرات 
جامعه روحانیت درخواست می کند مسئولان ذی ربط هرچه سریع تر به 
موضوع ورود کنند و ابعاد این توطئه را شناسایی و در جهت جلوگیری از 

تکرارش از هیچ تلاشی فروگذار نکنند«.

ممکن است روسیه و چین پشت ایران را خالی کنند
پیرمحمد ملازهی، تحلیلگر مسائل سیاست خارجی، درباره این موضوع 
به »نامه نیوز« گفت: »تعارض منافع واقعیتی است که میان روس ها و 
چینی ها با غربی ها وجود دارد اما در اینجا مشــخصا دو مسئله به چشم 
می خورد؛ یکی فشــار اسرائیل بر آمریکا و اروپایی هاست که باور دارند 
ایران در آســتانه نقطه گریز است. دوم آنکه روس ها سعی می کنند به 
نوعــی نقش میانجی را برای ایران و غربی ها ایفا کنند«. این تحلیلگر 
مسائل سیاســت خارجی درباره نقش روسیه و چین در مذاکرات اظهار 
کرد: »این دو کشور جانب غربی ها را نمی گیرند اما حتما بر اساس منافع 
خود عمل می کنند و اگر احســاس کنند که منافعشان تهدید می شود، 
پشــت ایران نمی ایستند. علاوه بر این می بینیم که اساسا خیلی اصرار 
ندارند که ایران با غربی ها به نتیجه برسد زیرا آمریکا بحث  خاورمیانه، 
عربستان و اسرائیل را به برجام گره زده است و ایران هم زیر بار نمی رود. 
از سوی دیگر آمریکا می خواهد موضوعاتی مانند تکنولوژی موشکی را 
هم در مذاکرات بیاورد که ایــران این موضوع را خط قرمز خود اعلام 
کرده است و در نهایت آمریکا می خواهد ایران متعاقب احیای برجام از 
روســیه و چین فاصله بگیرد. در این شرایط روسیه و چین هم چندان 
تمایل ندارند که توافقی به دست آید. البته این را هم بگویم که اگر نظر 
چین و روســیه تعیین کننده شود، آن زمان است که مناسبات اقتصادی 
تعیین کننده است و بعید است چین که تجارت هنگفتی با آمریکا دارد، 

پشت ایران بایستد«.

روایت امیری فر از نامه های مردمی به احمدی نژاد در گونی
امیری فر درباره سفرهای اســتانی احمدی نژاد و نامه های مردمی بیان 
کرد: »ســفرهای اســتانی به این جهت بود که یک سری گروه ها را 
می آوردند و نامه های کیلویــی از مردم می گرفتند و به آن ها هم وقت 
نمی شد رسیدگی کنند و کلا جنبه تبلیغاتی داشت. البته اصل کار یعنی 
ســفر استانی خیلی خوب است که مردم با مسئولین خود آشنا شوند اما 
اینکه نتیجه چه می شود، این سفرها نتیجه ای نداشت. خیلی خیلی کم 
به نامه ها توجه می شد؛ گونی گونی نامه می آوردند و اصلا نمی رسیدند 
به آن ها رسیدگی کنند برخی از نامه هایی که شاخص بود را رسیدگی 
میکردند و نهایتا بیست درصد را میخواندند«. او درباره شباهت رفتارهای 
رئیســی و احمدی نژاد در سفر های استانی به »خبر سراسری« گفت: 
»نباید فراموش کرد که اصل ســفر خیلی خوب است آقای رئیسی هم 
چهره مردمی دارد لذا چهره به چهره شدن با مردم خیلی ارزشمند است 
اما نتایج آن با سی هزار نامه را باید ببینیم چه می شود. آقای روحانی هم 
این سفر ها را می رفت اما نتایجی نداشت؛ آقای رئیسی با مردم صحبت 

و گفتگو میکند و در نهایت اول کارشان خیلی مهم است که بداند مردم 
فشار گرانی و تورم را تحمل میکنند. باید به مرور دید که نتایج سفر های 

آقای رئیسی چه می شود«.

ماجرای کتابی که »اردوغان« به »قالیباف« هدیه داد چه بود؟
عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس درباره دیدار های 
حاشــیه ای دو و چند جانبه رئیس مجلس با بیان اینکه با وجود حضور 
1۶ رئیس و نایب رئیس مجالس کشورهای مختلف در اجلاس، رئیس 
جمهور ترکیه فقط با رئیس مجلس کشــورمان دیدار دوجانبه داشت، 
اضافه کرد: دربــاره هدایایی که طبق پروتکل های دیپلماتیک در این 
گونه جلسات بین کشورها رد و بدل می شود، حواشی و خبرسازی هایی 
انجام شد که متاسفانه واقعیت ندارد. هم ارزش ریالی که درباره تابلویی 
که به آقای اردوغان اهدا شد مطرح شد غیرواقعی و فضایی ارزیابی شده 
است و هم هدیه ای که رئیس جمهور ترکیه به آقای قالیباف اهدا کرد، 
کتاب نبود و یکی از صنایع دستی ترکیه بود.عمویی تصریح کرد: رئیس 
مجلس در این دیدار موضوعی را مطرح کرد که مورد استقبال اردوغان 
قرار گرفت و آن ایــن که آقای قالیباف در این دیدار تاکید کرد ما دنیا 
را تنها در 5 کشــور غربی عضو دائم شورای امنیت محدود نمی دانیم 
و معتقد به توســعه روابط با همه کشورها از جمله کشورهای همسایه 
هســتیم. این موضوع مورد توجه آقای اردوغان قرار گرفت و او بعد از 
این اظهار نظر آقای قالیباف، کتابی که توسط خود او با همین موضوع 
نوشته را به رئیس مجلس شورای اسلامی هدیه داد و این هدیه ارتباطی 
به هدایــای دوجانبه ای که هیئت های دیپلماتیک طبق پروتکل های 

مرسوم به یکدیگر تقدیم می کنند، ندارد.

راننده فرمول یک ایرانی که دنیا را تکان داد کیست؟
نیکولاس لطیفی در آخرین مرحله از رقابت های فرمول یک تصادف 
کرد و باعث شــد همیلتون قهرمان نشــود و به رکــورد تاریخی خود 
نرســد!بعد از تصادف او به دلیل ورود ماشین امنیتی به مسابقه، فاصله 
زمانی همیلتون و ورســتاپن از بین رفت و در نهایت راننده هلندی در 
دور آخر توانســت همیلتون را بگیرد و قهرمان شود.ورســتاپن قبل از 
سانحه تصادف لطیفی لاســتیک های ماشین خود را به نرم تغییر داد 
اما همیلتون که در فاصله ۶ دور به پایان مسابقه تصور می کرد به دلیل 
اختلاف 1۲ ثانیه ای قهرمان است، لاستیک های ماشین خود را عوض 
نکرد.بعد از این اتفاقات، نام نیکولاس لطیفی از دیروز سر زبان ها افتاده 
است. خیلی از رســانه های جهان او را عامل تغییر نتیجه فرمول یک 
قلمداد کردند. این راننده فرمول یک زاده کبک کاناداست ولی اصلیتی 
ایرانی دارد. پدر او یکی از سرمایه داران کانادایی است و چند مجموعه 

غذایی را تحت مالکیت خود دارد./خبرآنلاین

احمدی نژاد، اسفند ماه از مجمع تشخیص می رود یا می ماند؟
ترقی، عضو شــورای مرکزی حزب موتلفه اسلامی در پاسخ به سوالی 
مبنی بر پیش بینی تجدید عضویت احمدی نژاد در مجمع تشــخیص 
مصلحت نظام توسط رهبر انقلاب گفت: سیاست رهبری در این رابطه 
سیاست ویژه شخص ایشان است که شرایط کلی کشور را ارزیابی می 
کنند.حسین الله کرم ، دبیر شــورای حزب الله ، اسفندماه را زمان آغاز 
تسویه حساب با محمود احمدی نژاد خوانده است. الله کرم پانزدم آذرماه، 
در حاشیه نشست همفکری و هم اندیشی نیروهای جریان انقلاب در 
ضلع جنوب حرم حضرت عبدالعظیم )ع( شهرری گفت: دوره پنج ساله 
عضویت احمدی نژاد در مجمع تشخیص مصلحت نظام، در اسفند ماه 
امســال به پایان می رسد و از اینجا به بعد تصفیه ) تسویه( حساب ما با 
وی شروع می شود!حمیدرضا ترقی، عضو شورای مرکزی حزب موتلفه 
اســلامی درباره اتمام دوره عضویت محمود احمــدی نژاد و اظهارات 
حسین الله کرم دبیر شورای حزب الله جمهوریت گفت: تعیین اشخاص 
حقیقــی برای عضویت در مجمع تشــخیص مصلحت نظام در اختیار 
رهبری اســت و هیچ کسی نمی تواند برای رهبری تعیین تکلیف کند، 
ایشان هر آنچه مصلحت بدانند عمل می کنند.وی در پاسخ به سوالی 
مبنی بر این که آیا ضرورتی برای رسیدگی به تخلفات احمدی نژاد وجود 
دارد، پاســخ داد: به طور طبیعی اگر تخلفاتی محرز شده باشد اقتضای 
تحقق عدالت این است که به تخلفات رسیدگی شود و در اینباره نباید 
بین اشخاصی که مسئولیت دارند و فاقد مسئولیت ها تفاوتی قائل شد .

چهره اصولگرا: »نه شرقی نه غربی« جنگ با شرق یا غرب 
نیست

عضو شورای ائتلاف نیروهای انقلاب، تاکید کرد: گفته ایم نه شرقی نه 
غربی اما نگفته ایم جنگ با شــرق یا غرب؛ بنابراین ما براساس منافع 
خود با جهان به جز رژیم صهیونیستی روابط داریم و مذاکره می کنیم و 
در هر جایی که سیاست و منافع جمهوری اسلامی ایران و مردم تامین 

شود در آنجا هستیم.

ریابکوف: احتمال دستیابی به توافق افزایش یافته است
طبق گزارش رسانه های روسیه، »سرگئی ریابکوف« معاون وزیر خارجه 
این کشور روز دوشنبه )امروز( درباره مذاکرات جاری در وین و همچنین 
مواضع ضد روســی آمریکا اظهارنظر کرد.در شرایطی که مذاکرات در 
وین با هدف پایان تحریم ها غیرقانونی اعمال شــده علیه ایران ادامه 
دارد، یک مقام ارشد مســکو بر احتمال حصول پیشرفت در مذاکرات 
تاکید کرد.بنا بر گزارش »ریانووســتی«، سرگئی ریابکوف معاون وزیر 
خارجه روســیه در مصاحبه با این رسانه روس گفته که احتمال احیای 
توافق هسته ای ایران بیشتر شده است.ریابکوف تصریح کرد: »من فکر 

می کنم اکنون احتمال دســتیابی به توافق در مقایســه با آنچه قبل از 
ازســرگیری مذاکرات بود، افزایش یافته اســت و بهتر است بگویم که 
دلایلی برای انتظار پیشرفت وجود دارد«.»علی باقری« مذاکره کننده 
ارشد جمهوری اسلامی ایران در مذاکرات با گروه 1+۴ در یک مصاحبه 

جدید گفت وگوهای جاری در وین را مثبت و رو به جلو خواند.

دفتر نمایندگی ایران در عربستان بازگشایی شد؟
ســخنگوی کمیسیون امنیت ملی و سیاســت خارجی مجلس به 
بیان توضیحاتی درباره حواشــی مطرح شده درباره بازگشایی دفتر 
نمایندگی ایران در عربستان پرداخت.محمود عباس زاده مشکینی 
سخنگوی کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای 
اســلامی در گفت وگو با باشــگاه خبرنگاران جوان، درباره مسائل 
مطرح شده پیرامون بازگشــایی دفتر نمایندگی ایران در عربستان 
گفت: بازگشــایی دفتر نمایندگی ایران در عربستان صحت ندارد و 
این موضوع در دســتور کار جلسه کمیسون امنیت ملی و سیاست 
خارجی مجلس نبوده است.به گفته ی عباس زاده مشکینی، گفت 
وگوهایی بین ایران و عربســتان در حوزه کارشناسی و مقدماتی در 
حال انجام و پیشبرد اســت و این مقدمات باید طی شود و سپس 
وارد گفت وگوی رسمی بین دو کشور بشویم.اخباری تحت عنوان 
بازگشــایی دفتر نمایندگی ایران در عربســتان مطرح شده و گفته 
شده که در جلسه اخیر کمیســیون امنیت ملی و سیاست خارجی 
مجلس مطرح شــده که تا چند روز دیگر در جده عربســتان دفتر 
نمایندگی ایران بازگشــایی شود تا کارهای دیپلماتیک ایران را در 
عربستان پیگیری کند.سخنگوی کمیسیون امنیت ملی تاکید کرد 
که بازگشــایی دفتر نمایندگی ایران باید در گفت وگوهای رسمی 
مطرح شــود و سپس مورد توافق قرار بگیرد که ما هنوز به مرحله 

گفت گوهای رسمی نرسیده ایم.

افشاگری جدید احمدی نژاد: همان هایی که مامور کنترل بازار 
بودند، ارزها را گران می فروختند!

سال ۹1 همان هایی که ما مامور می کردیم بروند و بازار را کنترل کنند 
و هــر کس هر چقدر ارز می خواهد بــه او بدهند، خود آنها ارزها را می 
گرفتند و کنار می گذاشتند تا گران شود و بعد بفروشند!کسی که خودش 
منفعت دارد، نباید در موضع تصمیم گیری باشد. این موجب فساد می 
شــود. کسانی بودند که تا چند سال بعد، به پیمانکارهایشان سکه و ارز 
می دادند! هم گرانتر می دادند و سود می بردند و هم دولت را زدند و به 

تصور خودشان سود کردند!
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